
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA DE PLE (SESSIÓ) DE DIA 23 DE DESEMBRE DE 2024.

A la ciutat de Llucmajor, a Sala de Plens, quan són les 9.30 hores de dia 23/12/2024, es reuneixen 
després de la convocatòria prèvia, les persones que a continuació es detallen, a l’objecte de 
realitzar sessió Ordinària en primera convocatòria de Ple (sessió) d’aquest Ajuntament.

Assistents
 Maria Francisca Lascolas Rosselló, batlessa presidenta 
 María Cristina Pomar Bonnín, Antonio Cayuela Martínez, Jaime Garau Mut i Catalina Rayó 

Oliver, pel Partit Popular.
 Margarita Palmer Mascaró i Juan Manuel Piñeiro Vicente  per Vox.
 Maria del Pilar Seguí Fiol, per Agrupación Social Independiente.
 Jaime Julián Oliver Vallés, Bartolomé Tugores Vicens i José Luís Huescar Villar   pel Partit 

Socialista de les Illes Balears.
 Alexandro Gaffar i Miguel Pascual Mezquida, per Llibertat Llucmajor.
 Maria Barceló Calviño i Josep Oriol Gómez Díaz per MÉS per Mallorca.
 Joaquín Rabasco Ferreira i Claudia Elizabeth Fallemann Stupp per s’Arenal-

Urbanizaciones-Llucmajor. 
 Catalina Munar Miquel, interventora
 i Queralt Ribot Bautista de Lisbona, secretària adjunta

Absents:
Tomás Sastre Soler (VOX)
Margarita Planas Torres (PP)
Elsa Herranz Sanz (PSOE)
María Inmaculada Pérez Blázquez(PP)

ORDRE DEL DIA:

La sessió comença amb la intervenció de la batlessa, dient que per acord de tots el portaveus i tot 
el consistori faran un minut de silenci per recordar a l’assassinada de s’Arenal del nostre municipi, 
aquestes setmanes passades .

APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
La sessió comença amb l'examen dels esborranys de les actes de les darreres sessions, 
realitzades els passats dies 11 de novembre (ordinària) 15 de novembre (extraordinària) i 27 de 
novembre (ordinària) de 2024.

El Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que vol posar de manifest que des de que es va penjar l’ordre 
del dia aquest divendres, han tingut molts de problemes per accedir a tots els expedients que 
conformen aquesta ordre del dia i no ha pogut tenir accés a molts d’ells i això podrà dur que a 
segons quins punts determinaran el sentit del seu vot, perquè el que no poden fer és votar coses 
tan importants com es duen a terme, independentment que ja eren a les comissions informatives, 
però ells no imprimeixen tots els informes, ja que confien amb el sistema i que ho tindran 
disponible els caps de setmanes per poder-hi fer feina, però no és així, per tant no vol deixar clar i 
de manifest, perquè no sap si això pot alterar o no el sentit d’aquest plenari, al manco xerren pel 
Partit Socialista, per tant, sap si això tècnicament o jurídicament podria implicar la retirada 
d’alguns punts de l’ordre del dia.

El Sr. Alexandro Gaffar (LLIBERTAT LLUCMAJOR) dice que en la misma línea que el compañero 



del PSOE, desde el viernes han intentado en la aplicación My TAO donde están todos los 
expedientes a consultar y esta no funciona, incluso lo han intentado esta misma mañana y ha sido 
imposible acceder, por tanto, hay varios puntos del orden del día, incluso hay uno que en el orden 
del día que se les ha enviado por notificación electrónica no está, pero parece ser que en My TAO 
sí que está, por lo que le han dicho, entonces incluso en discordancia con el orden del día enviado 
y con el que van a tratar el equipo de gobierno, este punto sería sobre el asunto de FCC, por tanto 
no saben bien lo que van a votar o no, ya que no saben si el orden del día que se les ha mandado 
es correcto o no.

La Sra. Claudia Fallemann (S’ULL) dice que su grupo no puede votar las tres actas en conjunto, 
ya que no estuvieron presentes en los plenos de los días 11 y 15 de noviembre.
La batlessa diu que poden votar les actes per separat.
Per altra banda, diu que es veritat que hi ha hagut un problema amb el sistema i que no és de 
manera interna, sinó que els hi ve des de Madrid per tema de claus i altres coses i els membres 
de l’equip de govern també han tingut els mateixos problemes, sobre accés de firmes i 
documentació i si l’oposició troba que s’ha de retirar algun punt de l’ordre del dia que no s’hagi 
pogut consultar i que no hagi passat per comissions, cosa que creu que tots hi passaren, per tant 
es té tota la informació, ja que hi ha punts que els interessa a tots que surtin endavant per la 
importància que tenen pel dia a dia, però si volen els hi dona la paraula per si volen retirar algun 
punt de l’ordre del dia i es pot debatre sense cap inconvenient.

El Sr. Oliver demana a la batlessa un recés de 5 minuts per poder-ho xerrar, perquè també els hi 
preocupa que tots els punts que duen sobre factures extrajudicials, tal vegada aquestes 
empreses, amb el vot en contra de l’oposició es poden veure afectades.
La batlessa diu que no té inconvenient i es fa un recés de 5 minuts.

A continuació, i atès que no s’hi fa cap objecció, se sotmeten a votació les actes esmentades 
anteriorment per separat.

Se sotmet a votació l’acta del ple anterior de dia 11 de novembre (ordinària) i amb 15 vots a favor 
(PP, VOX, ASI, PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR, MES) i 2 abstencions, (S’ULL) s’aprova per 
majoria.

Se sotmet a votació l’acta del ple anterior de dia 15 de novembre (extraordinària) i amb 15 vots a 
favor (PP, VOX, ASI, PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR, MES) i 2 abstencions, (S’ULL) s’aprova 
per majoria.

Se sotmet a votació l’acta del ple anterior de dia 27 de novembre (extraordinària) la qual s’aprova 
per unanimitat.

PROPOSTA RELATIVA A LA PRESA DE CONEIXEMENT DE LA RENÚNCIA DEL SR. TOMÁS 
SASTRE SOLER AL CÀRREC DE REGIDOR 
El Sr. Tomás Sastre Soler, en data 2 de desembre de 2024 i mitjançant RGE núm. 2024021513, 
ha presentat la seva renúncia al càrrec de Regidor de l'Ajuntament de Llucmajor.

El següent candidat que figurava a la llista de VOX és la Sra. María José Colomar Sánchez, núm. 
5 a la candidatura de VOX a les eleccions locals d’aquest Ajuntament del 28 de maig de 2023, si 
bé en data 12 de desembre de 2024 i mitjançant  RGE 2024022346, ha comunicat que renuncia 
anticipadament a prendre possessió del càrrec que deixa vacant el Sr. Tomàs Sastre Soler. 

Per tant,  correspon cobrir la vacant del Sr. Sastre Soler, al següent candidat del partit VOX, 
tot això de conformitat amb la llista presentada per grup polític municipal VOX a les eleccions 
locals del 28 de maig de 2023 per l’Ajuntament de Llucmajor.

En conseqüència, i a fi de realitzar la tramitació reglamentària per a la cobertura de la vacant que 
s'ha produït, es dóna compte al Ple de l'Ajuntament el següent acord: 

Primer. Prendre coneixement de la renúncia del Sr. Tomás Sastre Soler al càrrec de 



regidor d'aquest Ajuntament pel Partit VOX. 
Segon. Comunicar a la Junta Electoral Central que, a parer d'aquesta corporació,  i atesa 

la renúncia de la Sr. Sra. María José Colomar Sánchez , correspon substituir al Sr. Tomàs Sastre 
Soler, per la persona que figura al sisè lloc de la candidatura de VOX a les eleccions locals del 28 
de maig de 2023 de l’Ajuntament de Llucmajor. 

A continuació el Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que de part del seu grup desitgen al Sr. Sastre tota 
la salut del món i que passi a una millor etapa, segons la seva voluntat, ja que ho han xerrat amb 
ell.

El Sr. Alexandro Gaffar (LLIBERTAT LLUCMAJOR) dice que su grupo quiere transmitir su apoyo 
al Sr. Sastre ya que ha llevado una área muy difícil y como ya comentó en otros plenos, cree que 
el Sr. Sastre ha tenido que cargar a solas con un peso enorme, cree y al menos esta es la 
percepción que se ha tenido desde el Partido Vecinal, de que ha estado solo en este equipo de 
gobierno, apoyo verbal sí que ha tenido, pero apoyo en temas tan importantes como financiación 
para proyectos que quería llevar a cabo no lo han visto y apoyo para defender sus actuaciones en 
la sala de plenos lo han visto más hablar a él y quedarse solo en la defensa y obviamente creen 
que esto desgasta mucho. Dice que el tema de FCC es otro punto que ha desgastado mucho y 
creen que ha estado nuevamente mal asesorado por el equipo de gobierno en cuanto a tomar un 
camino que al final no es seguro, que no los ha llevado a ninguna solución y a día de hoy siguen 
sin tener una solución en la mesa.
También dice, que a él personalmente le parece que el Sr. habría sido un muy buen concejal de 
seguridad, en su especialidad y que, en un futuro, ya que todavía no tienen claro que reparto de 
áreas harán, cosa que, si les podrían contestar, estaría bien, es saber que concejal del equipo de 
gobierno va a asumir el área de Mantenimiento Urbano. 

La batlessa diu que vol agrair la feina del Sr. Sastre, tant a nivell personal com a professional i ha 
estat un gust conèixer-ho i fer feina amb ell, per tant es mereix aquest descans i segur es veuran 
més prest que tard.

La Sra. Palmer (VOX) agraeix al grups que han pronunciat aquestes paraules cap el Sr. Sastre i 
ella personalment, també li dona les gràcies i li desitja que passi una vida més tranquil·la i que es 
recuperi, des del partit han intentat donar-li suport, però les decisions personals són les que són.

La batlessa pel que ha demanat el Sr. Gaffar sobre el tema de les àrees, diu que evidentment hi 
haurà una reestructuració i es donarà compte al proper plenari, ja que en nou regidor que entrarà 
no assumeix càrrec, per tant dins l’equip de govern consensuaran com queda aquest tema a partir 
de dia 1 de febrer. 

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE DEL PATRONAT DE LA RESIDÈNCIA. MARIA CRISTINA 
POMAR.

Vist que els documents acreditatius de despeses que s’han anat presentant i que es relacionen 
tracten de  despeses de subministraments/serveis que es presten sense el corresponent 
contracte, i altres despeses que corresponen a contractes que s’ha exhaurit el termini d’execució i 
continua produint o  prestant-se,  per la qual cosa s’ha omès l’exercici de  la funció interventora i 
que suposa que es tracta de prestacions indegudament contretes.

Es tracta d’una relació de despeses, en les quals les factures que han estat conformades pels 
tècnics i òrgans gestors/regidors corresponents, per tant acredita que els serveis o 
subministraments han estat efectivament realitzats  i conforme a les condicions i preus acordats, 
que aquests preus son preus de mercat, essent totes les prestacions necessàries i indispensables 
pel normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació dels serveis gestionats 
per aquest Ajuntament

Vist l’informe d’Intervenció amb referència CMM-II-R-2024-133 que manifesta  la necessitat de 



procedir a efectuar un reconeixement de l’obligació de la despesa indegudament contreta d’acord 
amb les indicacions posades de manifest a l’Informe del Tribunal de Comptes de Fiscalització dels 
Expedients de Reconeixement Extrajudicial de Crèdit aprovats per les entitats locals en l’exercici 
2018.

Així mateix l’informe d’Intervenció fa referència a què s’ha infringit l’ordenament jurídic, que 
malgrat es tracta d’un acte que precisaria la revisió d’ofici per a posteriorment declarar la nul·litat 
dels actes d’adjudicació o del propi contracte, posa de manifest que vist l’informe de l'òrgan gestor 
que les prestacions s’han dut a terme de bona fe, i per evitar un perjudici al prestador del 
servei/subministrament recomana que es procedeixi pel mecanisme de la indemnització i amb la 
finalitat d’evitar un enriquiment injust d'acord amb el principi general del dret segons el quan ningú 
no pot enriquir-se en detriment d’un altre, i l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant 
el particular.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de desembre i una vegada vist el dictamen i en conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte 
a votació i amb 10 vots a favor (PP, VOX, ASI, LLIBERTAT LLUCMAJOR) 7 vots en contra 
(PSOE, MES, S’ULL) per majoria s’adopta el següent acord:
Primer:  Aprovar el Reconeixement extrajudicial de crèdit 10/2024 dels documents acreditatius de 
despesa que es relacionen a continuació, amb càrrec a les corresponents aplicacions 
pressupostàries del pressupost de l’organisme autònom del Patronat de la Residència vigent per 
evitar l’enriquiment injust que imposa a aquesta administració la compensació del benefici 
econòmic rebut .

NUM. Fact. FECHA CONCEPTO NIF Tercero NOMBRE APLICACIÓN PPTO. IMPORTE

1J94187M 01/10/2024

POR EL SERVICIO DE 
MANTENIMIENTO DE 
APARATOS ELEVADORES 
CORRESPONDIENTE AL 
PERIODO 01-10-2024/31-12-
2024 PEL SERVEI DE 
MANTENIMENT DURANT  
DIRECCIÓN DE 
INSTALACIÓN: CL FUENTE, 49

A28011153 OTIS MOBILITY SA
130000/231/2130000/0901 - 
CONSERV.MAQUINARIA E 

INST.
496,51

1K91993M 03/10/2024

MANTENIMENT ASCENSORS 
QUART TRIMESTRE 2024 -
DIRECCIÓ D'INSTAL·LACIÓ: 
CARRER FONT, 49 
(RESIDÈNCIA)

A28011153 OTIS MOBILITY SA
130000/231/2130000/0901 - 
CONSERV.MAQUINARIA E 

INST.
67,19

FV/2024/04/0043
5 18/04/2024

ENTREGA I/O RETIRADA DEP. 
SANITARIS I DE RESIDUS 
SANITARIS GRUPO III. MARÇ 
2024

B07047525 ADALMO S.L.
130000/231/2279900/0901 - 

TRAB. REALIZ. OTRAS 
EMPRESAS

124,74

3331799A 18/10/2024

FACTURA CORRESPONENT A 
LA INTERVENCIÓ DE DIA: 
16/08/2024 AL NÚMERO 
D'UNITAT: ED066 ; NÚMERO 
D'INFORME: CONTACTE DE 
PRESÈNCIA DE LA PORTA DE 
LA CABINA. (2022)  DIRECCIÓ 
D'INSTALACIÓ: CARRER 
FONT, 49

A28011153 OTIS MOBILITY SA
130000/231/2279900/0901 - 

TRAB. REALIZ. OTRAS 
EMPRESAS

101,71

000100005369 31/10/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS B57277980 COMPAÑIA HORECA 
DE MALLORCA, S.L.

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
924,02

EMIT-080341424 24/10/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07027261 QUELY S.A.
130000/231/2210500/0201 - 

PRODUCTOS 
ALIMENTICIOS

23,99

EMIT-080350124 30/10/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07027261 QUELY S.A.
130000/231/2210500/0201 - 

PRODUCTOS 
ALIMENTICIOS

18,88

EMIT-080350224 30/10/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07027261 QUELY S.A.
130000/231/2210500/0201 - 

PRODUCTOS 
ALIMENTICIOS

18,65



A.-2400144 04/11/2024 BATERIES GRUA ISA DE 
INVACARE 12V 2.9 AH B57769259 ORTHO ILLES SL 130000/231/2219900/0901 - 

OTROS SUMINISTROS 145,20

OCTUBRE-2024 04/11/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS. 
OCTUBRE 2024

JIMENEZ MARIN 
HILARIO

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
1.373,56

YF01-
7450535352 31/10/2024 AIGUA EN BARRALS. 

OCTUBRE 2024 B66622846
COMERCIAL 

MALLORQUINA DE 
BEGUDES S.L.

130000/231/2210100/1606 - 
AGUA Y SANEAMIENTO 391,27

EMIT-22412794 31/10/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS B57216335 MANUELTORRECILL
AS RAMIREZ, SL

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
419,39

S-6196 31/10/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS B07936792
CASEBA 

PROJECTES 
D'EXPLOTACIO SL

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
711,13

1-2417574 07/11/2024 PRODUCTES DE NETEJA ABRINES REUS 
LORENZO

130000/231/2211000/0901 - 
MATERIAL LIMPIEZA 1.206,39

431 08/11/2024 REPARACIÓ LAVADORA B57847634

S.T.L. SERVICIO 
TECNICO 

LAVANDERIA 
MALLORCA SLU

130000/231/2130000/0901 - 
CONSERV.MAQUINARIA E 

INST.
96,80

240006769 31/10/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
RESIDÈNCIA B07554207 CA'S SOCIS SL 130000/231/2219900/0901 - 

OTROS SUMINISTROS 102,15

240006770 31/10/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
RESIDÈNCIA B07554207 CA'S SOCIS SL 130000/231/2219900/0901 - 

OTROS SUMINISTROS 27,58

240006771 31/10/2024 MATERIAL DE FERRETERIA. 
RESIDÈNCIA B07554207 CA'S SOCIS SL 130000/231/2219900/0901 - 

OTROS SUMINISTROS 26,67

0097700819 08/11/2024 PROPANO 35KG X 5 A28076420 REPSOL BUTANO, 
SA

130000/231/2210200/1606 - 
GAS 389,50

FVM-026919 31/10/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07068232
CARNES Y 

ALIMENTOS MAS 
CRESPO, S A

130000/231/2210500/0201 - 
PRODUCTOS 

ALIMENTICIOS
961,27

EMIT-0801487 14/05/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07027261 QUELY S.A.
130000/231/2210500/0201 - 

PRODUCTOS 
ALIMENTICIOS

37,29

EMIT-080157924 22/05/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07027261 QUELY S.A.
130000/231/2210500/0201 - 

PRODUCTOS 
ALIMENTICIOS

34,08

EMIT-080165624 29/05/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07027261 QUELY S.A.
130000/231/2210500/0201 - 

PRODUCTOS 
ALIMENTICIOS

80,16

EMIT-080356824 06/11/2024 PRODUCTES ALIMENTICIS A07027261 QUELY S.A.
130000/231/2210500/0201 - 

PRODUCTOS 
ALIMENTICIOS

23,99

2024-019 14/11/2024

ARREGLAR DIFERENTS 
AVERIES ELÈCTIRQUES A 
DIFERENTS DEPENDENCIES 
DE LA RESIDENCIA, 
SUMINISTRANT E INSTALANT 
EL MATERIAL NECESSARI 
PEL CORRECTE 
FUNCIONAMENT DE LA 
INSTALACIÓ ELECTRICA, 
DESPRÉS DE QUE LA 
DIRECTORA DEL CENTRE EM 
FACILITÀS UNA LLISTA AMB 
TOTES LES ANOMALIES. 
FLUORESCENT 120CM 20W 
6000K
PULSADOR PLASTIC BLANC
COMMUTADOR PLASTIC 
BLANC
MARCO DOBLE PLASTIC 
BLANC
MA D'OBRA

PUIGSERVER RAMIS 
SEBASTIAN

130000/231/2130000/0901 - 
CONSERV.MAQUINARIA E 

INST.
859,30



FV/2024/09/0075
4 30/09/2024

ENTREGA I/O RETIRADA DEP. 
SANITARIS I DE RESIDUS 
SANITARIS GRUPO III. 
SETEMBRE 2024

B07047525 ADALMO S.L.
130000/231/2279900/0901 - 

TRAB. REALIZ. OTRAS 
EMPRESAS

104,72

CI0923638615 15/11/2024 SERVEI TELEFÒNIC (15-10-
2024 - 14-11-2024) A80907397 VODAFONE ESPAÑA 

SAU
130000/231/2220000/0904 - 

COMUNICACIONES 114,14

NUM. FACTURAS: 27

IMPORTE TOTAL: 8.880,28€

Segon: Declarar que la resolució de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits no s’ha 
apreciat responsabilitat per danys i perjudicis a la Hisenda de l’organisme autònom del patronat de 
la Residència.

A continuació la batlessa diu que així com han acordat després del recés que s’ha fet, es retiren 
de l’ordre del dia els punts 4 al 13 tenint en compte que aquesta facturació anirà a la 413.

El Sr. Alexandro Gaffar (LLIBERTAT LLUCMAJOR) para hacer una recapitulación de lo que ha 
sido este año 2024 en facturas extrajudiciales, dice que desde el momento que se aprueben estas 
en enero, habrán aprobado 8.177.542’12 € en facturas extrajudiciales y esto es más que el 40% 
de todo el capítulo 2 de gastos, por tanto, prácticamente 4 de cada 10 facturas que han pasado 
por este Ayuntamiento se han hecho de manera extrajudicial y lo dice más que nada, para intentar 
saber que está haciendo el equipo de gobierno para intentar solucionar este tema, si ya tienen un 
calendario de actuaciones, se lo pueden hacer llegar a la oposición para en lo que puedan intentar 
ayudarles, pero se tiene que reducir esta cifra porque es escandalosa.

La Sra. Claudia Fallemann (S’ULL) dice que la cifra total la ha dado el Sr. Gaffar, pero este mes 
tienen un millón de gastos en facturas extrajudiciales, y hay dos o tres puntos de las facturas que 
le llaman la atención y no sabe si dejarlo como incógnita para el pleno en el cual se aprueben 
estas facturas o si se van a llevar a otro pleno, ya que no sabe cómo van a implementar esta 
situación.
Dice que precisamente las facturas que vienen a nombre de la alcaldesa, todas las facturas que 
vinieron este mes son de abogados, procuradores y gastos de juzgados y la no despreciable 
cantidad de 182.083’47 €. 
Pregunta si se puede desde la oposición tener acceso a los pleitos que se llevan, ya que las 
facturas dicen mínimamente un concepto y en realidad no saben ese pleito por qué se lleva a 
cabo y por qué el Ayuntamiento está metido en tantos problemas judiciales y no saben si es 
porque denuncian al Ayuntamiento o este está denunciando a otras personas o entidades.
También dice que, de mantenimiento urbano, otra vez hay 402.000 €.
Por otro lado, dice que va a leer un artículo que habla de un alcalde del PP de un municipio de 
Mairena del Alcor y la noticia es actual y dice “El interventor de ese municipio considera nulas de 
pleno derecho más de 1.600 facturas aprobadas por el gobierno local del PP a lo largo del 2023, 
bajo la ausencia total de procedimiento administrativo, el secretario también advierte de un 
recurrente fraccionamiento injustificado de contratos para evitar la licitación pública”
Dice que esto es algo que les vienen diciendo a los concejales del equipo de gobierno que presten 
atención y tengan cuidado, ya que está pasando con ayuntamientos, porque más allá de que sea 
una práctica habitual y que los ayuntamientos lo toman como norma, ya hay casos en los cuales 
se está viendo esta preocupante situación. Dice que el gobierno de este señor adjudicó mil 
doscientos veinticinco millones de euros en un año, troceados cientos de contratos en ocho 
provincias y una de las cosas que aparecen en estos informes, igual que en los de la Sra. 
interventora de nuestro Ayuntamiento es que devienen de actos nulos de pleno derecho y en 
realidad no es una práctica habitual, pero se quiere intentar normalizar y no es habitual que un 
Ayuntamiento reciba en un año centenares de reparos por parte de los interventores, que es lo 
mismo que pasa con nuestro Ayuntamiento, también cuentan con informes jurídicos desfavorables 
emitidos por Secretaría, con esta falta de transparencia, o sea son todas las mismas cuestiones 



que están sucediendo en este Ayuntamiento.
Dice que la interventora pone en su informe que en realidad se pueden pagar porque que es la 
coletilla que a lo mejor parecería que fuera más legal, porque en los trabajos están hecho. 
Le dice a la Sra. Interventora, que ella se preocuparía en ver si los informes que la interventora 
realiza con esta puntualización en especial para dar carta blanca a que estas facturas 
extrajudiciales se paguen, realmente si los trabajos están hechos, porque no todos están hechos, 
no todo está de buena fe, no todas la empresas están haciendo lo que deben hacer, precisamente 
porque están sin contrato y porque hacen los trabajos porque después cobran las facturas y lo 
dice en el sentido de que es esa coletilla que se pone en los informes de Intervención como 
diciendo, que cómo no van a pagar una factura, si los trabajos están hechos y se supone que el 
Ayuntamiento no puede incurrir en el no pago de las facturas, porque esto sería más perjudicial, 
por tanto, pide al equipo de gobierno, como les viene pidiendo en plenos anteriores, que a partir 
del año que viene, revertir esta situación.

La batlessa sobre el que han dit el Sr. Gaffar i la Sra. Fallemann, diu que es veritat que aquesta 
quantitat de 182.000 € en quant a advocat, un dels contractes que hi ha damunt la taula acabant 
des del l’àrea de Secretaria és treure una licitació pel tema dels advocats, cosa que ja va dir fa un 
o dos plenaris per tal d’evitar aquestes factures d’advocats, ja que hi ha una mica de discrepància 
per veure com s’ha de treure, però és necessari a un Ajuntament com el nostre tenir licitada una 
empresa o una gestoria que ho duguin tot.
Diu que la solució és el personal i és en el que estan fent feina, ja que varen treure cinc places de 
TAC i només n’han aprovat dos, així i tot, tenen per primera vegada una borsa bastant extensa, 
per tant, podran ocupar les cinc places, tot i que no siguin de funcionaris de carrera i una vegada 
acabada l’estabilització iniciar-ne una de nova i com ja va dir, en Junta de Govern es varen 
aprovar les bases per treure 15 places més d’auxiliars administratius, s’ha tornar a treure el TAC 
informàtic que va quedar deserta i la plaça d’arxiu, que també està d’interina etc. per tant, es dotar 
a la Casa de les mans que fan falta per poder treure tots aquests contractes que duen tant de 
temps sense contracte.
 
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE.  MARGARITA PALMER.
Aquest punt es retira de l’ordre del dia, tenint en compte que aquesta facturació anirà a la 413.
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. ANTONIO CAYUELA.
Aquest punt es retira de l’ordre del dia, tenint en compte que aquesta facturació anirà a la 413.
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. MARIA CRISTINA POMAR.
Aquest punt es retira de l’ordre del dia, tenint en compte que aquesta facturació anirà a la 413
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. CATALINA RAYÓ.
Aquest punt es retira de l’ordre del dia, tenint en compte que aquesta facturació anirà a la 413.

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE.  TOMÀS SASTRE.
Aquest punt es retira de l’ordre del dia, tenint en compte que aquesta facturació anirà a la 413.
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE.  JAUME GARAU.
Aquest punt es retira de l’ordre del dia, tenint en compte que aquesta facturació anirà a la 413.
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. MARGARITA PLANAS
Aquest punt es retira de l’ordre del dia, tenint en compte que aquesta facturació anirà a la 413.
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. MARIA PILAR SEGUÍ.
Aquest punt es retira de l’ordre del dia, tenint en compte que aquesta facturació anirà a la 413.
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT. DESPESA INDEGUDAMENT CONTRETA. 
FACTURES SENSE CONTRACTE. MARIA FRANCISCA LASCOLAS.
Aquest punt es retira de l’ordre del dia, tenint en compte que aquesta facturació anirà a la 413.



APROVACIÓ INICIAL DE LA ESTRUCTURA DE COSTS DE L’EXPEDIENT DE «SERVEI DE 
NETEJA VIÀRIA I DESBROSSAMENT DE CAMINS EN EL TM DE LLUCMAJOR (LOT.1: 
SERVEI DE NETEJA VIÀRIA) I SOTMETRE-LA AL TRÀMIT D’INFORMACIÓ PÚBLICA

A continuació la batlessa diu que aquests és un dels contractes que els interessa posar-lo en 
visibilitat i posar-lo en  marxa.

Antecedents

Primer- En data 19 de novembre de 2024 l’enginyer tècnic municipal ha emès informe justificatiu de la 
necessitat de contractar el «Servei de neteja viària i desbrossament de camins, en el TM de 
Llucmajor». La finalitat del servei és la prestació de serveis essencials per a la població de Llucmajor, 
com són la neteja viària, la recollida i el tractament de residus, competències municipals d’acord amb 
els articles 25 i 26 LBRL, i atès que l’Ajuntament no disposa de personal propi per a desenvolupar 
aquestes funcions.

Segon.- El dia 9 d’octubre de 2024 es va sol·licitar a cinc operadors econòmics del sector objecte del 
contracte, la remissió de la seva estructura de costs, d’acord amb el disposat a l’article 9.7 del Reial 
Decret 55/2017; i l’han remet en termini les entitats FCC MEDIO AMBIENTE, S.A.U; MELCHOR 
MASCARO SAU i URBASER, S.A

Tercer.- En data 17 de novembre de 2024, l’Economista municipal ha subscrit la proposta d’estructura 
de costs del servei.

Fonaments de dret

Primer.- L’article 26.1.a) de la Llei 7/1985 de 2 d’abril reguladora de les Bases del Règim Local, 
determina que «Els municipis hauran de prestar, en tot cas, els serveis següents: a) En tots els 
municipis: (..) recollida de residus, neteja viària (..);».

Segon- D’acord amb l’ article 9.7 del Reial Decret 55/2017, de 3 de febrer, pel qual es desenvolupa la 
Llei 2/2015, de 30 de març de desindexació de l’economia espanyola, en el cas de contractes amb un 
preu igual o superior als 5.000.000 €, l’òrgan de contractació inclourà un informe preceptiu valoratiu de 
l’estructura de costs a l’expedient de contractació. Als efectes anteriors, s’haurà de sol·licitar a cinc 
operadors econòmics del sector la remissió de la seva estructura de costs; elaborar una proposta 
d’estructura de costs de l’activitat i sotmetre-la a un tràmit d’informació pública per un termini de 20 
dies. Aquesta circumstància afecta al lot 1 “Servei de neteja viària” de l’esmentat contracte.

Vist l'anterior, i en virtut de la competència prevista a la Disposició Addicional 2ª apartat 2º LCSP.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de desembre i una vegada vist el dictamen el Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que creu que 
aquesta aprovació inicial de l’estructura ja és una passa endavant per arreglar aquesta greu 
problemàtica que tenen amb el servei de neteja viària i sobre tot amb el desbrossament de 
camins, però la postura del PSOE serà d’abstenció, perquè com ja han dit, duen quatre dies 
intentant accedir als informes i no els han pogut veure, així i tot, animen a l’equip de govern que 
segueixin fent moltíssima més feina i dur el més aviat possible, tant aquest expedient com tot el 
que té que veure amb el macro-contracte de neteja, ja que els consideren importantíssims.

La batlessa agraeix l’abstenció del PSOE en  positiu, cosa que entén, tot i que aquest punt el 
varen debatre a la comissió informativa i la intenció de l’equip de govern és aquesta, treure tots els 
contractes de manera més lleugera, tenint en compte la incorporació de nou personal.

En conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte a votació i amb 10 vots a favor (PP, VOX, ASI, 
LLIBERTAT LLUCMAJOR) i 7 abstencions (PSOE, MES, S’ULL) per majoria s’adopta el següent 
acord: 



Primer.- Aprovar inicialment la proposta d’estructura de costs del «Servei de neteja viària i 
desbrossament de camins en el TM de Llucmajor (LOT.1: Servei de neteja viària)».

Segon.- Sotmetre a tràmit d’Informació Pública la proposta d’estructura de costs, del 
«Servei de neteja viària i desbrossament de camins en el TM de Llucmajor (LOT 1: Servei de 
neteja viària)», per un termini de 20 dies, en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en la secció 
d’anuncis del Portal Web de l’Ajuntament de Llucmajor.

APROVACIÓ DELS PLECS DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS, DELS 
PLECS DE PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES I DE L’EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ, DE 
TRAMITACIÓ ANTICIPADA, DEL CONTRACTE RELATIU AL «SUBMINISTRAMENT 
MITJANÇANT SISTEMA DE RENTING DE TRES TURISMES TIPUS SUV AMB KIT DE 
DETINGUTS I UN TIPUS SUV AMB KIT DE PATRULLER PER A LA POLICIA LOCAL DE 
L’AJUNTAMENT DE LLUCMAJOR»

Antecedents

1.- En data 2 de desembre de 2024, l’Àrea de Policia Local, Mobilitat i Transports va emetre 
informe justificatiu de la necessitat de contractar el «Subministrament mitjançant sistema de 
renting de tres turismes tipus SUV amb kit de detinguts i un tipus SUV amb kit de patruller per a la 
Policia Local de l’Ajuntament de Llucmajor» amb la finalitat de substituir els vehicles del parc mòbil 
de la Policia Local de Llucmajor, perquè després d’anys d’ús diari continuat la major part d’ells 
compten amb un quilometratge elevat i problemes de reparacions.

2.- Per Decret de la Batllia de data 9 de desembre de 2024 es va ordenar l’inici de l’expedient i la 
redacció dels plecs de prescripcions tècniques i de clàusules administratives particulars que 
regiran el contracte del «Subministrament mitjançant sistema de renting de tres turismes tipus 
SUV amb kit de detinguts i un tipus SUV amb kit de patruller per a la Policia Local de l’Ajuntament 
de Llucmajor».

3.- D’acord amb l’informe jurídic subscrit pel Secretari de l’Ajuntament i la T.A.G. de Contractació, 
a l’expedient de contractació consten els documents precisos a què fa referència l’article 116 
LCSP, el plec de prescripcions tècniques, i el plec de clàusules administratives particulars que 
conté els requisits que exigeixen els articles 116 i 122 LCSP i les disposicions aplicables vigents al 
respecte, atès el procediment d’adjudicació del contracte (procediment obert amb diversos criteris 
d’adjudicació i subjecte a regulació harmonitzada, despesa pluriennal).

Fonaments jurídics

1.- Segons el previst a l’article 117.1 LCSP, “Completat l’expedient de contractació es dictarà 
resolució motivada per l’òrgan de contractació, aprovant el mateix i disposant l’obertura del 
procediment d’adjudicació (...) aquesta resolució haurà de ser objecte de publicació al Perfil del 
contractant”.

2.- La competència per a l’aprovació de l’expedient de contractació i dels plecs de clàusules 
administratives particulars i de prescripcions tècniques correspon al Ple d’aquesta Corporació, en 
virtut de la DA 2ª.2 LCSP, ja que es tracta d’un contracte amb un termini de duració de 4 anys i 4 
mesos, o bé de 4 anys més el termini inferior que s’ofereixi com a millora, en el cas de resultar 
adjudicat el contracte a un licitador que l’hagi proposada.

Vist l'anterior, els Plecs de Clàusules Administratives Particulars, els Plecs de Prescripcions 
Tècniques del contracte del «Subministrament mitjançant sistema de renting de tres turismes tipus 
SUV amb kit de detinguts i un tipus SUV amb kit de patruller per a la Policia Local de l’Ajuntament 



de Llucmajor», i atès que han estat evacuats els informes de Secretaria i Intervenció, així com 
l’informe justificatiu de la necessitat de la contractació, tal com figura en l’expedient, i de 
conformitat amb els articles 116 i 117 LCSP, i en virtut de la competència prevista a la Disposició 
Addicional 2ª apartat 2º LCSP.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Promoció i Desenvolupament Local de dia 
18 de desembre i una vegada vist el dictamen el Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que tot el que 
sigui anar cap endavant i dotar aquest municipi de nous vehicles i nous serveis i en coses tan 
importants com és la Policia Local el vot del seu grup serà favorable.

El Sr. Alexandro Gaffar (LLIBERTAT LLUCMAJOR) dice que en este punto, para los vecinos que 
estén escuchando el Pleno, están aprobando los pliegos tanto administrativos como técnicos para 
conseguir por renting tres vehículos para la Policía Local y en este punto su grupo votará a favor, 
ya que están de acuerdo en que debe renovarse y la policía tiene que estar bien dotada, pero 
quieren hacer un ruego y este es que en su día aprobaron una propuesta en la cual se tenía que 
aumentar el número de agentes de la Policía Local, entonces, por mucho que les apoyen para 
aumentar el equipo, también hay que aumentar el personal y por esto emplazan al equipo de 
gobierno, que como aún no está aprobada ni la plantilla ni el presupuesto del año 2025, piden que 
en esa plantilla y en ese presupuesto esté el aumento de agentes que llevan reclamando tanto 
desde la oposición, como todos los vecinos del municipio.

El Sr. Joaquín Rabasco (S’ULL) dice que evidentemente su grupo no puede estar en contra de 
dotar a la Policía Local de mejores servicios, lo que pasa es que ha sacado cuentas y van a pagar 
por cada vehículo, la cantidad de 1.900 € cada mes, lo que supone que ese vehículo por cuatro 
años son 48 meses, multiplicado por 1.900 €, así por encima son casi 96.000 € y cree que es una 
cantidad excesiva para un coche de la Policía Local y con esto no quiere decir que no se lo 
merezcan, pero lo que deduce es que a la empresa a la que se le va a adjudicar el contrato de 
renting va a poner unos vehículos por importe de unos 96.000 € cada uno de ellos. Dice que no 
sabe que tendrán estos vehículos y se imagina que serán algo extraordinario y con la última 
tecnología, por tanto, le pide a la alcaldesa si se lo puede explicar mejor.

La batlessa li diu al Sr. Rabasco que són cotxes que no pot comprar qualsevol i com poden llegir 
van amb el kid de detinguts un, dos i l’altre en tema de patrulla i són en renting, perquè també és 
una demanda de la pròpia policia, perquè des del moment que el cotxe té algun fallo, 
automàticament l’empresa en dona una altre el mateix dia o el dia següent, per tant és una 
manera de tenir sempre els vehicles al 100%.
Diu que el preu no el posa cap polític, sinó que ve amb un informe tècnic detallat de cada un 
d’aquests vehicles i els hi pot parèixer més car o no, però és el preu de mercat que hi ha en 
aquests moments i tot el procés de la licitació es fa de manera oberta per la plataforma de 
Contractació on tot es visible i si algú tira el preu a la baixa, no seran 96.000 € tal vegada siguin 
menys, però està ben tranquil·la de la manera que es du endavant el tema de contractació, ja que 
tot es públic.

El Sr. Rabasco, dice que le parece normal, ya que todos saben lo que es un renting, pero la 
alcaldesa no sabe lo que ha dicho, ya que ha dicho que, si en este momento un coche de la 
policía se estropea, automáticamente es sustituido por otro ¿por otro coche de la policía o por un 
coche normal de estos que están en el taller?
Le dice a la alcaldesa que no diga esas cosas, porque cualquiera que le oiga se va a reír de ella, 
ya que un coche de la policía no se sustituye el mismo día por otro coche de la policía, porque 
lleva unos adicionales que no los tiene cualquier otro coche, así que diga que si es un renting va 
costar 2.000 € todos los meses y que si el coche se estropea lo arreglarán gratis, pero no diga que 
lo van a cambiar por otro, porque parece que les quiere tomar por tontos, aunque esto ya viene de 
atrás, de que a la oposición se les da explicaciones de modo sonriente, pero los toman por tontos 
y él cree que aquí hay muy poca gente que sea tonta.
Dice que el renting en un coche particular se le pueden cambiar y aun así muchas veces, primero 
intentan arreglarlo, pero si un coche de la policía mañana tiene un golpe, no se lo van a cambiar 
por otro y se lo dice a la alcaldesa para que lo tenga en cuenta y no lo vuelva a decir otra vez.



En conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte a votació i amb 15 vots a favor (PP, VOX, ASI, 
PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR, S’ULL)) i 2 abstencions (MES) per majoria s’adopta el següent 
acord:
Primer.- Aprovar el plec de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques per a 
la contractació del «Subministrament mitjançant sistema de renting de tres turismes tipus SUV 
amb kit de detinguts i un tipus SUV amb kit de patruller per a la Policia Local de l’Ajuntament de 
Llucmajor».

Segon.- Aprovar l’expedient de contractació i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació, 
convocant procediment obert amb diversos criteris d’adjudicació, tramitació ordinària i subjecte a 
regulació harmonitzada del «Subministrament mitjançant sistema de renting de tres turismes tipus 
SUV amb kit de detinguts i un tipus SUV amb kit de patruller per a la Policia Local de l’Ajuntament 
de Llucmajor» d’acord amb el plec de clàusules administratives particulars i de prescripcions 
tècniques, que s’aproven en aquest acord, que es consideren part integrant d’aquest contracte.

Tercer.- Aprovar la següent distribució d’anualitats amb càrrec a la següent aplicació 
pressupostària 010000/132/2040000/160A o, en el seu cas, la que sigui aprovada a l’efecte per a 
l’any corresponent.

Lot 1. Tres vehicles turisme tipus SUV amb kit de detinguts
2025: 52.272 €
2026: 69.696 €
2027: 69.696 €
2028: 69.696 €
2029:  17.424 €

Lot 2. Un vehicle turisme tipus SUV amb kit de patruller.
2025: 13.394,7 €
2026: 17.859,6 €
2027: 17.859,6 €
2028: 17.859,6 €
2029:  4.464,9 €

Quart.- Publicar l’anunci de licitació al perfil del contractant allotjat a la Plataforma de Contractació 
del Sector Públic i en el DOUE

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DE RECURS DE REPOSICIÓ

Aquest punt es retira de l’ordre del dia.

PROPOSTAPROPOSTA  D’ACORDD’ACORD  RELATIVARELATIVA  AA  LALA  MODIFICACIÓMODIFICACIÓ  DELDEL  REGLAMENTREGLAMENT  DEDE  CARRERACARRERA  
PROFESSIONALPROFESSIONAL
Antecedents de fet

Mitjançant providència del Regidor delegat de Recursos Humans de data 08.11.2024 es va incoar 
l’expedient per a la modificació del Reglament regulador de carrera professional, aprovat en virtut 
d’acord de Ple de data 23 de febrer de 2022.

Aquest Reglament desenvolupava un acord de Ple de data 19 de desembre de 2018 en el que es 
van aprovar els principis generals que han de regir la carrera professional horitzontal dels 



empleats públics, si bé, establint el seu necessari desenvolupament reglamentari.
La modificació del Reglament de carrera professional que es dur a tramitació consisteix en 
reconèixer als funcionaris els serveis prestats en altres Administracions públiques a efectes 
d’assolir els nivells de carrera professional que pertoqui. Aquesta modificació ha estat aprovada 
per unanimitat a les Meses Generals de Negociació amb els Sindicats de dates 18 i 24 d’octubre. 
No s’ha realitzat el tràmit de consulta prèvia al tractar-se d’una modificació parcial d’un Reglament 
prèviament aprovat.
Consideracions de dret

I.La carrera professional, en l'àmbit de la funció pública, és el conjunt ordenat d'oportunitats 
d'ascens i expectatives de progrés professional conforme als principis d'igualtat, mèrit i capacitat. 
Cada Administració Pública, d'acord amb les seves pròpies competències, podrà triar el tipus i 
particularitats de carrera professional que jutgi més apropiats per a la seva concreta realitat.

L'article 14 c) del Text Refós de la Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat públic, aprovat per Reial 
decret legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre (d'ara endavant TREBEP), reconeix, com a dret individual 
dels empleats públics, el dret a la progressió en la carrera professional i a la promoció interna, 
segons els principis constitucionals d'igualtat, mèrit i capacitat, mitjançant la implantació de 
sistemes objectius i transparents d'avaluació. Al seu torn, el seu article 16 TREBEP consagra el 
dret a la promoció professional dels funcionaris de carrera.  

II. La modificació consisteix en el reconeixement dels serveis previs prestats en altres 
administracions, tal i com es venia fent des de l’acord de Ple de 19.12.2018 fins a l’aprovació per 
acord de Ple de data 23.02.2022 del Reglament de carrera professional,  tot això a fi de fer efectiu 
el principi d’igualtat. Amb aquesta modificació parcial es manté la finalitat de l’acord de Ple de data 
19 de desembre de 2018, de contribuir a l’actualització i el perfeccionament de la qualificació del 
personal i a la millora de la prestació del servei al ciutadà a l’Ajuntament de Llucmajor. Al tractar-
se d’una modificació parcial i d’escassa entitat i essent una norma organitzativa de la corporació, 
no és necessari el tràmit de consulta pública, de conformitat amb l’establert a l’article 133.4 de la 
Llei 39/2015, d’01 d’octubre, de procediment administratiu comú.

En aquesta modificació parcial s’instrumenta el procediment per fer efectiu aquest reconeixement 
de serveis previs prestats en altres administracions mitjançant l’homologació de l’acord i es 
reconeix amb caràcter retroactiu, tot això de conformitat amb l’article 39.3 de la Llei 39/2015, d’01 
d’octubre, de procediment administratiu comú, atès que es produeixen efectes favorables a 
l’interessat , així com jurisprudència del Tribunal Suprem de data 29 d’octubre de 2019 (nº rec. 
2237/2017), i de 06 de març de 2019 (nº rec. 2595/2017).

III - D’acord amb el que preveu l’article 49.a de la Llei 7/85, de 02 d’abril, reguladora de les bases 
de règim local , correspon sotmetre la modificació del reglament de carrera professional al Ple de 
l’Ajuntament per a la seva aprovació inicial , i obrir un tràmit d’informació pública i audiència dels 
interessats.

El asunto se trató en la Comisión Informativa de Interior, Seguridad Ciudadana y Movilidad de día 
18 de diciembre y una vez visto el dictamen el Sr. Antonio Cayuela (PP) dice que este punto como 
ya comentó en las comisiones, es abrir a los funcionarios la carrera profesional de otras 
administraciones, es decir, el que tenga carrera profesional de otra administración, que se le 
reconozca en este Ayuntamiento, ya que hasta ahora sólo se reconocía de manera interna y ahora 
se abre a otras administraciones para que sea más atractivo para que puedan venir a trabajar 
aquí.



El Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que el seu grup dona per fet que ja hi ha un acord amb la Mesa 
general d’empleats públics i si és així, perquè tampoc ha pogut accedir als expedients relatius a 
aquesta proposta que duen, el vot del Partit Socialista serà favorable.

El Sr. Alexandro Gaffar (LLIBERTAT LLUCMAJOR) dice que el Partido Vecinal votará a favor de 
esta propuesta, más que nada, porque es de justicia que todo empleado público de la 
Administración vea que su antigüedad y su experiencia sea recompensada allí donde está y al fina 
el crecimiento de lo que es la propia administración pública, la carrera profesional es para premiar 
esa experiencia que uno tenga. Dice que como ha comentado el concejal, creen que de esta 
manera será más atractivo, para que cuando haya otras convocatorias sea más fácil que otros 
empleados que tengan más antigüedad en otro Ayuntamiento se animen a presentarse para 
trabajar aquí en Llucmajor y de esta manera cubrir las plazas vacantes.

El Sr. Cayuela agradece a todos los grupos que han votado a favor de la propuesta y le dice al Sr. 
Oliver, que efectivamente ha pasado por la Mesa Sindical General y se aprobó por unanimidad, 
pero sí que es verdad que hay problemas con el TAO y no se pueden acceder a los informes, pero 
le asegura que está todo de manera reglamentaria.

Una vegada acabades les intervencions i en conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i per unanimitat s’adopta el següent acord: 

Primer. Aprovar inicialment la modificació del Reglament de carrera professional, d’acord 
amb la proposta que figura a l’expedient.

Segon. Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini de 30 dies hàbils per a la 
presentació de reclamacions, objeccions o observacions, mitjançant la publicació d’un anunci en el 
BOIB i a la web municipal.

PROPUESTA DE RESOLUCIÓN DEL GRUPO S’ULL EN RELACIÓN AL “COBRO POR PARTE 
DE LOS CONCEJALES QUE NO TIENEN DEDICACIÓN TOTAL O PARCIAL Y QUE ASISTEN 
A PLENOS Y COMISIONES ORDINARIOS Y/O EXTRAORDINARIOS, QUE SE CELEBRAN A 
PETICIÓN DEL EQUIPO DE GOBIERNO, CONCULCANDO LOS DERECHOS DE LOS 
TRABAJADORES, AL NO HACERLAS EFECTIVAS CUANDO SE HA SUPERADO EL 
MONTANTE ASIGNADO POR ACUERDO DEL PLENO DE DÍA 28.06.2023”. 

A continuación, la Sra. Claudia Fallemann (S’ULL) dice que se supone que todos los 
grupos han tenido acceso a la propuesta y para no alargar el pleno resume y pasa a leer 
la propuesta de resolución presentada por su grupo y que dice lo siguiente:

MOTIVOS:
1º) El 17 de junio de 2023 se constituyó la nueva corporación surgida de las elecciones locales 
realizadas el 28.05.2023.
El día 22 de junio de 2023, el secretario de la corporación emitió el correspondiente informe en el 
que se recogía la fundamentación jurídica y el procedimiento para la constitución y la composición 
de las comisiones informativas, quedando las mismas de la siguiente forma:
Comisión informativa de interior, seguridad ciudadana y movilidad:

 Policía local.

 Movilidad y transporte.

 Transparencia.

 Innovación.

 Relaciones Institucionales.

Comisión informativa de servicios al ciudadano:



Servicios Sociales.

Educación.

Juventud.

Tercera edad.

Participación ciudadana.

Fiestas.

Residencia de personas mayores.

Igualdad.

Consumo.

Formación uy ocupación social.

Comisión informativa de promoción y desarrollo local:

.Economía y hacienda.

.Recursos Humanos.

.Turismo.

.Cultura.

.Deportes.

.Ferias.

.Comercio y mercados.

.Empresas.

Comisión informativa de urbanismo y territorio:

o Urbanismo.

o Mantenimiento y entorno urbano.

o Cementerio.

o Medio ambiente.

Comisión especial de cuentas.

Teniendo en cuenta lo anterior, ya quedaba desfasado el importe asignado en el pleno del 
28.06.2024, al pago de asistencia a plenos y comisiones (12 plenos y 24 comisiones). Es bien 
cierto que los partidos políticos que cuentan con más concejales pueden diversificar la asistencia, 
pero los que sólo cuentan con 1 o dos concejales, se ven obligados a asistir a todas las 
comisiones y plenos, agotándose el cupo máximo en el mes de octubre/noviembre de cada año. 
2º) Partiendo de la base de no tener un Reglamento Orgánico que regule las actuaciones de 
gobernabilidad en este Ayuntamiento de Llucmajor y dado que los concejales que no tienen 
dedicación exclusiva o parcial, están supeditados a unas normas a todas luces discriminatorias y 
que vienen arrastrándose desde legislaturas anteriores, con el consiguiente insulto al Estatuto de 



los Trabajadores, es por lo que se hace imprescindible tomar en consideración esta Propuesta de 
Resolución, con el fin de que se regulen los pagos por asistencia a Plenos y comisiones ordinarios 
y/o Extraordinarios que se celebran en este Ayuntamiento de Llucmajor, teniendo en cuenta que 
como mínimo, al año, se celebran 12 plenos y 48 comisiones ordinarias. 

3º) Durante esta legislatura, se han convocado distintas Comisiones y Plenos extraordinarios, que 
no han entrado en el cómputo de los 12 plenos y 24 comisiones. Si bien dichos concejales que 
cobran por asistencia a plenos y comisiones no tienen la obligatoriedad de asistir, es un deber 
moral con sus conciudadanos el estar y participar de las decisiones que se adoptan en cada 
comisión y/o pleno, con el consecuente perjuicio económico que no sufren ni los portavoces de los 
grupos políticos, ni los concejales del equipo de gobierno, que tienen una nómina. Una 
discriminación a todas luces, ya que los 21 concejales que conforman el gobierno del 
Ayuntamiento de Llucmajor fueron elegidos democráticamente por igual, por lo que no 
corresponde que sólo los que asisten a plenos y comisiones, se vean desfavorecidos en el cobro 
de sus haberes. 

4º) Son muchos los artículos de los Estatutos de los Trabajadores que avalan el hecho de que un 
trabajador que realiza un trabajo y con la finalidad de acabar con comportamientos humillantes y 
ofensivos que dan lugar a situaciones de menoscabo de la dignidad del trabajador, tiene que 
recibir una prestación económica por su labor.
En consecuencia, se propone al Pleno la adopción del siguiente acuerdo: 

1º) Dejar sin efecto el acuerdo adoptado en el pleno del día 28.06.2023, respecto a las 
remuneraciones a percibir por los concejales que asisten a plenos y comisiones y en el cual, sólo 
se contemplan los plenos y comisiones ordinarias.

2º) Que se remunere, en la misma cuantía, a partir del año 2025 y venideros, a los concejales que 
no tengan dedicación exclusiva o parcial, que asisten a plenos y comisiones extraordinarias, 
tantas como sean convocadas por el equipo de gobierno y que no entran en el cómputo anual. 

3º) Que, con carácter retroactivo, inicio legislatura 2023, se proceda al pago, a aquellos concejales 
(que no tengan dedicación exclusiva o parcial) que hayan asistido a plenos y comisiones 
ordinarias y no les hayan satisfecho las cantidades que deberían haber recibido por haber 
superado el importe asignado (12 plenos y 24 comisiones)

4º) Que se incluyan dichos importes en los presupuestos pendientes de aprobar del año 2025.

El asunto se trató en la Comisión Informativa de Promoción y Desarrollo Local de día 18 de 
diciembre y una vez visto el dictamen la batlessa li diu a la Sra. Fallemann que tothom té dret a 
presentar qualsevol proposta i és aquí on s’ha de debatre, però li pareix una proposta del tot 
oportunista en aquests moments, tenint en compte que per primera vegada estan debatent tots els 
grups polítics, un Reglament orgànic municipal que no tenen en aquest Consistori i que esperen 
dur-lo endavant amb el màxim consens i si pogués ser per unanimitat ja seria perfecte i que un 
dels debats que tenen damunt la taula és com han d’estipular les dietes de la corporació que està 
a l’oposició, del portaveus, d’incloure que les juntes de govern sigui un element més regulat, el 
tema del Patronat de la Residència que en aquests moments les assistències no tenen dietes i ara 
el Grup S’ULL els hi presenta aquesta proposta, per tant no ho pot entendre. Diu que en poden 
xerrar perquè en els pressuposts del 2025 de quina manera començar a fer efecte aquest ROM 
que aprovaran més tard, ja hi entri, per tant com ja ha dit li ha sorprès aquesta proposta.

La Sra. Margarita Palmer (VOX) en la misma línea que la alcaldesa, le dice a la Sra. Fallemann 
que de cada día la sorprenden más, porque se han llenado la boca de decir durante meses que 
cobran 5.000, 6.000 o 4.000 € todos los concejales que están en la parte de gobierno, cosa que 
es mentira y la Sra. Fallemann lo sabe, porque si accede al portal de transparencia verá que no 
son estos importes y ahora quieren subir el gasto político para que los ciudadanos destinen parte 
de sus impuestos a pagar sueldos y dietas a los políticos. Dice que los políticos están aquí para 
trabajar a favor del pueblo, evidentemente los que están en el gobierno tienen un sueldo porque 



es su trabajo y los que están en la oposición, que no duda que trabajan muchísimo, tienen esas 
dietas, pero aumentar estas cantidades le parece, aparte de oportunismo de tener un poco de 
cara dura en este momento.

El Sr. Alexandro Gaffar (LLIBERTAT LLUCMAJOR) dice que desde su partido están a favor de la 
propuesta, porque se han puesto a revisar todos los ayuntamientos de Mallorca y sólo se han 
encontrado que Llucmajor es el único Ayuntamiento que tiene puesta una cláusula de un cupo de 
límite anual, es un problema que se ha ido arrastrando, siempre se ha copiado de la bases de 
ejecución del año anterior, con una leve modificación y al final esto no es un imperativo legal a 
nivel nacional ni autonómico, sino que es una cosa que en su día el Ayuntamiento puso. Dice que 
como ha comentado la compañera, en su día esto podía tener lógica porque solamente se 
calculaba en base a la actividad habitual que se hace en este Ayuntamiento y están hablando de 
la actividad habitual del año 2011, cuando aquí había cuatro o cinco partidos como mucho, 
entonces se realizaban un pleno y dos comisiones y actualmente, haciendo la media realizan unos 
16 o 17 plenos y casi 50 comisiones, por tanto hay más actividad en cuanto a debate y a tramitar 
propuestas que hace varias legislaturas.
Dice que él no está de acuerdo en que esto es un aumento de sueldo, por el simple hecho de que 
no hay o no ha visto en la propuesta que diga que se tenga que cobrar más por asistencias, ni por 
ser concejal, simplemente que la indemnización de asistencia para el que tiene que dejar de ir a 
su trabajo, ya que en el sector público es fácil, ya que solicitan el día de asuntos propios de 
permisos retribuidos, porque tienen un deber inexcusable, pero en el sector privado ya saben 
todos como va, si faltan al trabajo aunque sea que tengan derecho a venir aquí, el sector privado 
les va a exigir de otra manera que se queden en el trabajo, hagan horas extras y con eso se viola 
el derecho a poder trabajar dignamente y es más en el caso de aquellos concejales que tengan un 
trabajo de carácter temporal, les puede decir que ser concejal no es que saque puntos para que te 
contraten, si no que les resta, por tanto ser concejal laboralmente en el sector privado es un 
problema que afecta a la economía de uno y se convierte en un sacrificio económico, por tanto, el 
tener este límite, siendo Llucmajor el único Ayuntamiento de toda la Isla de Mallorca que lo tiene, 
es absurdo.
Dice que entiende la propuesta que han tramitado los compañeros de S’ULL de subsanar este 
error y de esta manera garantizar los derechos de todos los aquí presentes, poder trabajar 
dignamente y no tener que sufrir penalidades en el sector privado y compatibilizar lo que son sus 
vidas personales con trabajar para el Ayuntamiento y sobre todo para los vecinos, representando 
a estos.

El Sr. Josep Oriol Gómez (MES) diu que el seu grup votarà a favor, ja que sempre es xerra de 
dignificar la professió política i, amb arguments que aquí es cobri d’una forma o d’una altra si s’és 
de l’equip de govern o no, li pareix una barbaritat; deixant de banda les argumentacions i el 
company del PSOE ja va dir a les comissions que fer feina sense cobrar és il·legal i al final estan 
xerrant que es tracta d’unes dietes i no de fiblar els ciutadans amb més impostos perquè s’hagin 
de pagar les dietes de quatre o cinc persones més, per tant haurien de mirar més les 
argumentacions i segur que la Sra. Fallemann els hi ho dirà, però en els acords que proposen 
estan xerrant de les dietes d’enguany i les de l’any passat, per tant, el ROM estan segurs que 
sortirà en algun moment, perquè hi estan fent feina, però estan xerrant d’uns acords que afecten a 
altres dates i que regidors que estan fent feina aquí i des de l’oposició puguin cobrar per venir i per 
continuar fent feina.

La Sra. Fallemann dice que le ha llamado mucho la atención la palabra “oportunista” que ha dicho 
la alcaldesa y le explica el porqué, diciéndole si se acuerda de todos los plenos que vienen 
hablando de lo mismo y si puede hacer memoria y acordarse de todas las veces que ella sacó en 
el punto de ruegos y preguntas en plenos anteriores este tema y entonces ha llegado el momento, 
ya que no les hacen caso, como en la mayoría de las cosas, de decidir presentar esta propuesta 
como una reivindicación a las personas que trabajan. Dice que si el equipo de gobierno hiciera el 
trabajo como corresponde, tal vez no habría que hacer tanto pleno extraordinario o comisiones 
extraordinarias y entonces no tendrían que solicitar que se equiparen estas condiciones laborales. 
Le dice a la Sra. Palmer que tiene suerte de que esta propuesta la defienda ella, porque si la 



defendiera el Sr. Rabasco ya le diría a usted, “cara dura” y supone que con las palabras de la Sra. 
Palmer, de aumentar el gasto público, el compañero que va a entrar, lo va a hacer cobrando 
dietas y comisiones como lo hacía el Sr. Sastre y esperan que el gasto público no se aumente y si 
esta propuesta sale hacia delante, el gasto público que tanto le preocupa y si en realidad fuera 
así, no aprobaría más de ocho millones de facturas extrajudiciales en el año, sería diferente, ya 
que no es una cuestión de aumentar el gasto público, si no, una cuestión de derechos y de justicia 
y de que las personas que vienen a trabajar cobren por el trabajo que hacen y tampoco es 
exagerado lo que cobra.
Dice que quiere creer, que tanto la Sra. interventora, como la Sra. secretaria en este caso o el Sr. 
secretario no deben cobrar por venir hoy aquí, porque si no también tienen un problema, ya que el 
equipo de gobierno se les tiraría encima.
Dice que presentar esta propuesta era un tema de equiparar a los compañeros y ella defiende a 
todos los compañeros que vienen y asisten a los plenos y comisiones y que en realidad, como ha 
dicho el Sr. Gaffar, tampoco se tuvo en cuenta a principios de la legislatura, porque ya es práctica 
habitual el hecho de que ya no tienen un pleno y dos comisiones anuales, por tanto si el equipo de 
gobierno considera esta propuesta oportunista ella se queda muy tranquila, porque lleva 
muchísimo tiempo, pleno tras pleno en el turno de ruegos y preguntas sacando este tema, por lo 
tanto, es un problema del equipo de gobierno.

La batlessa diu que comparteix les paraules que ha dit el Sr. Gómez de dignificar la professió 
política, ja que avui dia els polítics estan molt mal vists, que fer feina sense cobrar és il·legal i 
també comparteix les paraules del Sr. Gaffar, perquè ella es va veure en aquest sentit i fer feina al 
sector privat és un sacrifici per un regidor, és molt diferent pel personal funcionari, que té unes 
facilitats que no té el que fa feina dins l’empresa privada.
Li diu a la Sra. Fallemann que sí, que el problema es de l’equip de govern, però segueix pensant 
que no li pareix bé que avui presentin tenint en compte que fan feina per arribar a un acord entre 
tots, de com i de quina manera s’ha de dur a terme, de que tots els informes els hi surtin de 
manera favorable i adequada i que tot surti endavant.
Pel que fa a les funcions, diu que la de Secretaria és d’obligatorietat està en els plenaris i el que 
no és obligatori, però normalment per pràctica habitual es fa en aquesta Casa és Intervenció i no 
cobra cap extra per ser en el Ple i que en quedi constància, també li consta que ningú se’n du res 
més, tampoc a les comissions ni a les Meses de contractació.

La Sra. Palmer le dice a la Sra. Fallemann que no sabe por qué ha dicho que menos mal que ella 
defiende esta propuesta, ya que ella al Sr. Rabasco no le tienen ningún miedo cuando ha debatido 
alguna propuesta.
Por otro lado, dice que parece que aquí se está explicando que tienen que cobrar unas dietas 
porque vienen a trabajar y no cobran y parece que si no se cobra el trabajador tiene que cobrar el 
trabajo que hace, pero para que quede claro delante de los ciudadanos explica que los miembros 
de la oposición cobran 630 € por asistir a cada pleno y por cada comisión informativa 210 € que 
son dos, por tanto, son 420 €, o sea que están hablando de unos 1.050 o 1.100 euros al mes y 
¿por cuántas horas? Pues se está hablando de una asistencia al Pleno, que pueden ser 5 o 6 
horas, es verdad que suelen ser muy largos y las comisiones informativas unas 2 o 3 horas, por 
tanto pongan unas 9 horas al mes, y sabe que trabajan mucho más, pero de lo que hablan aquí es 
de lo que se paga por el trabajo en el Ayuntamiento y el resto del trabajo lo hacen para sus 
ciudadanos y con la misión de poder sacar adelante sus propuestas, por lo tanto, teniendo en 
cuenta lo que cobra un peón de recogida de basuras con todos los inconvenientes que ello 
conlleva, que cobra 900 o 1.000 al mes, por estar unas 8 horas diarias, por tanto, vuelve a decir lo 
mismo y es que le parece que es subir el gasto y el que está trabajando en el gobierno son los 
que están llevando el Ayuntamiento para adelante, trabajando todo el día, en cambio la oposición 
están en los plenos y en las comisiones informativas y se les paga por ello, porque parece que 
cuando escuchan a los miembros de la oposición, estos no estuvieran cobrando nada y quiere que 
esto quede claro aquí grabado.
Dice que desde VOX siempre estarán en contra del gasto político y ya renunciaron el año pasado 
a las asignaciones políticas y siguen en la misma línea y lo que va a cobrar el compañero que va a 
entrar, todavía no lo tienen mirado, pero le dice a la Sra. Fallemann y les asegura a todos, que 
cobrará lo que se estipule y lo que tenga que cobrar por ley.



El Sr. Gaffar dice que ha va a ir por puntos, porque ve que han tocado materia económica y este 
es su terreno. Dice que han comentado que no quieren subir el gasto político, pues recuerda el 
pleno en que se aprobaron los salarios, hubo subidas de salario y recuerda que también se subió 
el sueldo de las dos plazas de asesor que existían en este Ayuntamiento, pasando de 28.000 a 
32.000 euros, luego le comenta que saben que la única plaza que está ocupada es justamente de 
alguien que está vinculado a VOX a día de hoy, por tanto el discurso de que VOX no está a favor 
de aumentar el gasto político, pero luego a la hora de la verdad tienen un asesor aquí que cobra 
más de lo que cobraba el asesor de hace cuatro años, por tanto dice que hablen en propiedad, 
porque VOX ya tiene aquí un problema y es que el discurso y los hechos van en dirección 
contraria.
Dice que la Sra. Palmer también ha dicho que hacer que se cumpla al final los derechos laborales 
de no venir a trabajar gratis, porque esto en materia laboral es un delito, porque el trabajo se 
remunera y aquí no se está hablando de aumentar la remuneración a nadie, sino que se está 
hablando de eliminar una cláusula abusiva que consta en las bases de ejecución del presupuesto 
porque se ha copiado y pegado año tras año y que nunca ha habido un problema debido a que 
había pocos partidos y si en democracia los vecinos han decidido que haya estos representantes 
que puedan asistir, se tiene que solventar.
Dice que la Sra. Palmer también ha argumentado que se cobra eso, sólo para asistir a los plenos, 
pues pide dónde está el despacho para que los concejales de la oposición puedan trabajar aquí y 
quien les paga el tema de la impresora, la tinta y todos los gastos que van vinculados a la 
actividad de preparar lo que traen aquí, porque aquí no vienen con las manos vacías y ya lo han 
demostrado, ya que en un pleno la oposición no tramitó propuestas y el equipo de gobierno quedó 
en evidencia de que aquí serían 15 minutos de trabajo, cuando la oposición trae propuestas, 
haciendo menciones, ruegos y preguntas y fiscalizando, alargan el pleno de tres a cinco horas de 
media. Dice que todo este trabajo que hay detrás es el trabajo que luego de verdad se ve en el 
plenario, como todos los decretos que se firman desde Alcaldía que luego ellos tienen que 
revisarlos uno por uno y ese trabajo se tiene que remunerar, porque es un trabajo que les quita 
tiempo de su otros trabajos y de su vida personal y al final lo llaman dietas, pero en la ley se 
llaman indemnizaciones y como ha comentado antes y la alcaldesa lo ha corroborado, en el sector 
privado ser concejal es una penalidad y afecta negativamente a la búsqueda de empleo y a 
conservarlo y eso es coartar la democracia.
Finalmente haciendo números, comenta que la Sra. Palmer ha dicho que es un gasto muy elevado 
hacer que se cumplan los derechos laborales y dice que el equipo de gobierno tiene sin cubrir una 
plaza de asesor a 32.000 euros brutos y les dice que esa plaza si ellos quieren amortizarla, 
pueden cubrir perfectamente todos los gastos de las indemnizaciones de asistencia y lleva ya casi 
dos años que esa plaza no se cubre, porque nadie quiere venir a ocupar esa plaza en Llucmajor y 
recuerda que es una plaza política, por tanto, dice que no le vengan con el discurso de que van a 
aumentar el gasto a la ciudadanía, porque el equipo de gobierno ese gasto ya lo tienen 
comprometido y lo tienen allí, o sea, es simplemente garantizar que todo el mundo tenga la 
igualdad de derechos y pueda trabajar dignamente y repite que aún están a la espera de que les 
habiliten un cuarto compartido para que los concejales de la oposición dejen de estar gastando su 
dinero personal para poder imprimir, analizar y trabajar la documentación que el equipo de 
gobierno elabora junto a los técnicos.

El Sr. Gómez, diu que l’exposició del Sr. Gaffar és excel·lent, però vol recalcar que és molt trist 
que de tota la feina que es fa des de l’oposició, l’equip de govern només vegi que acudeixen als 
plenaris durant una sèrie d’hores i només ha faltat que els acusin de presentar moltes propostes 
per estar més temps i així poder justificar que cobren el sou. Diu que hi ha regidors de l’equip de 
govern que encara no els hi han sentit la veu en aquest plenari, per tant no saben quina feina 
estan fent, per tant que els hi diguin que no es pot cobrar per la feina que es fa li pareix una 
autèntica aberració i espera que aquests partits no passin d’aquí i que realment els treballadors 
estiguin assegurats amb els que estan a la part de l’esquerra d’aquest Ajuntament.

La Sra. Fallemann, para cerrar el debate, dice que si la alcaldesa le dice que lo que le parece 
oportunista es el tema de haberla presentado justo ahora, pues mire, como van a aprobar el ROM 
ya hay un trabajo hecho, porque se supone que esta propuesta es precisamente por el tema que 



viene en el ROM, por lo tanto, ya está hecho.
Por otra parte, agradece a los partidos que dan apoyo a esta propuesta, porque consideran que 
todos están involucrados en ella y simplemente decir que los compañeros que cobran por asistir a 
plenos y comisiones cobran por venir diez meses, pero trabajan doce.

La Sra. Palmer dice que quiere que conste en acta que el equipo de gobierno no tiene ningún 
asesor de VOX aquí, por tanto, le dice al Sr. Gaffar que cree que le han informado mal y le 
agradecería que lo tuviera en cuenta cuando lo ha dicho.

El Sr. Gaffar contestando a la Sra. Palmer, le dice que le agradecería que le pida que cuando el 
asesor vaya a eventos de VOX no se haga selfies con ellos y luego las suba a las redes sociales y 
que la Sra. Palmer diga que es afiliado, pero no es del grupo, cuando es un cargo de libre 
designación política, antes de decir que no, hable con el asesor, revise que no muestre el carné 
político a pleno pulmón y después hablen con propiedad.

Una vez acabadas las intervenciones y, en consecuencia, se somete el fondo del asunto a 
votación y con 9 votos a favor (PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR, MES, S’ULL) y 8 votos en 
contra (PP, VOX, ASI) por mayoría se aprueba la propuesta en los mismos términos que se ha 
transcrito. 

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS, MES, LLIBERTAT LLUCMAJOR I 
S’ULL  RELATIVA AL COMPROMÍS DE L’EQUIP DE GOVERN AMB ELS ACORDS PRESOS 
PEL PLE A UNA MILLORA DELS SERVEIS A LA CIUTADANIA.

A continuació el Sr. Josep Oriol Gómez (MES) llegeix la proposta que textualment diu el següent.

Amb aquesta proposta volem sol·licitar el compliment efectiu dels acords assolits durant aquesta 
legislatura  en relació amb una sèrie de propostes presentades pel nostre grup municipal i 
encaminades a millorar la sostenibilitat i la qualitat de vida al nostre municipi.

Durant aquest temps s’han anat acordant una sèrie de compromisos concrets per part de 
l'Ajuntament de Llucmajor, els quals detallam a continuació:

.Ple d’octubre de 2023: aprovació per unanimitat de la proposta de creació de noves 
instal·lacions d’autoconsum energètic compartit a la qual es va adquirir el compromís 
de l’Ajuntament de Llucmajor d’oferir espais públics a l’IBE, o organisme anàleg, per a la 
instal·lació de plaques fotovoltaiques necessàries per crear noves instal·lacions 
d’autoconsum compartit.

.Ple de novembre de 2023: aprovació per unanimitat de la proposta per la utilització 
responsable dels fons recaptats amb l'eliminació de bonificacions a l'impost sobre 
vehicles de tracció mecànica per a vehicles de més de 25 anys amb el compromís de 
l’ajuntament d’utilitzar itzar aquests fons addicionals exclusivament en iniciatives 
mediambientals que contribueixin a la millora del medi ambient local.

.Ple de febrer de 2024: aprovació per unanimitat de la proposta per a la potenciació de la 
Figura del Policia Tutor al Municipi de Llucmajor amb el compromís d’ampliar a tres el 
nombre de policies tutors destinats als diferents nuclis i centres educatius del municipi.

.Ple d’abril de 2024: aprovació per unanimitat de la proposta per a la redacció del Catàleg de 
Camins Municipals de Llucmajor amb el compromís de l’Ajuntament de Llucmajor de 
proposar al Consell de Mallorca un conveni de col·laboració per acabar d’elaborar el 
Catàleg de Camins del municipi i de  destinar els recursos econòmics i suport tècnic 
necessaris per dur-lo a terme.

.Ple de maig de 2024: aprovació per unanimitat de la proposta per a la millora del 
manteniment dels punts de càrrega de vehicles elèctrics amb el compromís del 



consistori de treballar en l'actualització d’aquells punts de càrrega més antics i que 
generen més incidències.

.Ple de maig de 2024: aprovació per unanimitat de la proposta de compromís amb els 
aliments produïts a Mallorca d'acord amb criteris objectius de baixes emissions de 
gasos d’efecte hivernacle. Es va adoptar el compromís d’incorporar en les contractacions 
públiques de subministrament de productes alimentaris els criteris de sostenibilitat 
ambiental i de baixes emissions de gasos d’efecte hivernacle. 

Malauradament, a dia d'avui, no tenim constància que cap dels compromisos adquirits s'hagi 
materialitzat. Malgrat la importància d'aquestes mesures per al futur del nostre municipi, no s'ha 
registrat cap avenç significatiu en la seva implementació.

Aquesta situació és inacceptable i posa de manifest una manca de compromís per part de 
l'Ajuntament amb els assumptes que afecten el benestar de la ciutadania.

En conseqüència es proposa al Ple l'adopció del següent acord:
Primer. Que es presenti un pla d'acció detallat i amb terminis concrets per al compliment 

de cadascun dels compromisos adquirits.
Segon. Que es destinin els recursos necessaris per a l'execució de les mesures previstes, 

tant econòmics com humans.
 
L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Serveis al Ciutadà de dia 18 de desembre i 
una vegada vist el dictamen la batlessa avança que votaran a favor de la proposta i en relació a 
dos  punts en concret, quan al tema d’energia el que no depèn directament per part de 
l’Ajuntament com és la instal·lació d’autoconsum energètic, sí que es varen oferir a posar altres 
espais municipals, la premissa de la Conselleria és primer intentar que tots els municipis tenguin 
com a mínim un espai públic d’autoconsum energètic i si no va bé ja aniran a altres municipis i 
saben que nosaltres tenim intenció.
Per altra banda, en el punt de càrrega de vehicles elèctrics recordaran que fa uns 6 o 7 anys 
l’Ajuntament es va adherir a la MELIB pel tema del manteniment del punt de càrrega i els hi consta 
que hi ha una nova empresa adjudicatari per part de la Conselleria i dins el mes de gener hi ha 
una reunió tècnica on des de la Conselleria s’explicarà als municipis el nou procediment dels 
manteniments d’aquests punts, per tant són coses que no depenen directament de l’Ajuntament, 
però els hi dona l’explicació aquí i si volen els hi poden donar per escrit.

El Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que el seu grup votarà a favor de la proposta, perquè com bé ha 
dit el company, aquí només hi ha les del grup MES i si afegissin també tots els dels grups de 
l’oposició, com ja també s’ha dit a anteriors plenaris si l’oposició no dugués propostes els plenaris 
durarien tres minuts i mig.
Diu que els sorprèn i els alegra a la mateixa manera que el PP voti a favor, ja que òbviament 
creuen que s’està reconeixent  que aquí hi ha una greu falta de gestió, ja sigui per recursos 
tècnics o administratius i no per recursos econòmics, vol recordar que encara hi ha 44 milions de 
romanent disponibles per poder fer moltíssimes de coses i li agradaria informar als ciutadans que 
els puguin veure que aquests acords de ple que s’adopten per l’equipo de govern no són d’obligat 
compliment, es a dir, que més enllà de que si l’equip de govern avui donen suport a aquesta 
proposta, realment hi posin fil a l’agulla i es posin a fer feina, perquè el PSOE mes endavant no 
dugui també una altra llista de vint propostes que han quedat pendents al calaix i que no s’han 
pogut dur a terme i reitera, per diferents motius, administratius, tècnics, falta de personal, però en 
definitiva tot és per aquest temes, però és l’equip de govern qui governa i el que ha posar solució.

El Sr. Alexandro Gaffar (LLIBERTAT LLUCMAJOR) dice que su grupo votará a favor de esta 
propuesta y es por eso que se adhirieron en las comisiones, ja que están totalmente de acuerdo y 
no tiene sentido y sobre todo los vecinos se lo hacen saber, ya que se enteran de que se ha 
aprobado esto, pero pasa un año y no se ha hecho nada y no se sabe en qué estado está, por 



tanto, esto a la ciudadanía en general le enfada, porque se preguntan para que sirve el Pleno. 
Dice que se alegran de que el equipo de gobierno vote a favor, pero lo que les preocupa es que 
voten a favor y sea otro acuerdo plenario que no se cumpla, por tanto, si les pueden contar que 
planes tienen en marcha para dar cumplimiento a las propuestas que vienen citadas en la 
propuesta presentada hoy, lo agradecerían.

El Sr. Joaquín Rabasco (S’ULL) dice que su grupo está en la misma línea que los compañeros de 
la oposición que han manifestado la intención de apoyar esta propuesta, por tanto, su grupo la 
tiene que apoyar y al mismo tiempo solicitar a este equipo de gobierno que no solamente 
aprueben esta propuesta que ha presentado el grupo MES, sino también las que se han venido 
aprobando durante estos últimos 18 meses, ja que él no ha visto todavía ninguna intención.
Dice que se aprobó el otro día que iban a hacer una auditoría en Urbanismo y no saben si esto se 
va a llevar adelante o van a esperar a que pase el tiempo y a él le interesa muchísimo si esta 
corrupción que el equipo de gobierno dice que no ha existido en Urbanismo, es cierto, por eso ya 
se conformaría que alguna autoridad competente le dijera que todo se ha hecho perfectamente y 
así él ya se daría por satisfecho.
También dice, a ver si se pone en marcha el cuartel de la Guardia Civil, que también se había 
aprobado y otra serie de propuestas de resolución que se aprobaron aquí durante estos 18 meses 
y no constan en la propuesta que presenta hoy aquí el grupo MES y no saben si se van a llevar a 
cabo o se va a pasar la legislatura sin que salgan adelante.

La Sra. Maria Pilar Seguí (ASI) li diu al Sr. Gómez, que sobre el tema de l’elaboració del catàleg 
de camins, com ja sap, això depèn del Consell de Mallorca, cosa que li ha repetit reiteradament 
cada vegada que li ha demanat, però li pot dir que en aquests moments ja està fet el treball de 
camp, la feina de cercar documents històrics, la redacció de l’esborrany i la part cartogràfica, així 
com s’ha fet l’adaptació de camins i ara mateix està pendent de la primera supervisió tècnica que 
està previst que es faci a principis de febrer i després tot això passarà a la supervisió jurídica. 
Diu que l’Ajuntament hi està damunt l’assumpte, perquè que també estan interessats per aquest 
catàleg de camins, ja que és important pel nostre municipi.

El Sr. Gómez dona les gràcies per detallar tant les explicacions, però en realitat el fons de la 
proposta no és aquest, o sigui, no venien a fer preguntes sobre detalls concrets de propostes, si 
no que el fons és que en aquests plenari, des de l’oposició es fa molta de feina i moltes propostes 
surten la majoria de elles del que passa al carrer i del que diuen els ciutadans en aquestes 
trobades que tenen amb la gent del poble, per tant, és el que ha comentat el Sr. Gaffar, que ens 
ho demanen, ho duim al Ple, s’aproven i després no passa res, per tant els hi torna a recordar el 
que es demana a la proposta que és el següent: «Primer. Que es presenti un pla d'acció detallat i 
amb terminis concrets per al compliment de cadascun dels compromisos adquirits. Segon. Que es 
destinin els recursos necessaris per a l'execució de les mesures previstes, tant econòmics com 
humans».

El Sr. Oliver diu que creu que s’acaba de donar l’explicació correcta i això és perquè ho entenguin 
tots els qui els estiguin veient, ja que el que es demana aquí, és que havent recursos econòmics 
suficients con tots els ciutadans saben, que s’implementin mesures necessàries perquè tota la 
feina que fa l’oposició amb moltíssimes de propostes també òbviament aprovades amb el vot 
favorable de l’equip de govern es puguin dur a terme, perquè la única cosa que fan és recollir les 
necessitats dels ciutadans, les mancances d’aquest municipi i en poques paraules, les coses que 
gairebé la meitat de la població els hi va a ells a demanar, per tant el que es demana a la proposta 
és un pla d’acció per dur a terme totes aquestes propostes aprovades per unanimitat, i si es té clar 
i hi ha bona voluntat, és l’equip de govern qui ho ha de gestionar.

El Sr. Gómez, per tancar el debat, agraeix el suport a tots els grups i diu que del que es tracta és 
de prioritzar, planificar i de ser transparents amb les accions que es facin des de l’equip de govern 
per tal de reduir la quantitat de preguntes que fa l’oposició i que totes aquestes coses que 
apareixen i les feines que fan, que ningú sap, que ens siguin també conscients.

En conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte a votació i per unanimitat s’aprova la proposta 



en els mateixos termes que s’ha transcrit.

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP PSOE PER A LA PERSONACIÓ COM ACUSACIÓ 
POPULAR DE L’AJUNTAMENT ENVERS L’ASSASSINAT MASCLISTA OCORREGUT EL 10 
DE DESEMBRE DE 2024.

A continuació el Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) llegeix la proposta de resolució presentada pel seu 
grup i que textualment diu el següent:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS
El passat dia 10 de desembre de 2024, la nostra comunitat es va veure commocionada per un 
crim que ha deixat una empremta inesborrable en el nostre municipi: una dona, resident a 
Llucmajor, va ser brutalment assassinada en un cas que, segons les primeres investigacions, està 
vinculat a la violència masclista. Aquesta tràgica pèrdua posa de manifest, una vegada més, la 
necessitat de redoblar esforços en la lluita contra aquesta xacra social.

L’Ajuntament de Llucmajor, com a institució més propera a la ciutadania, té l’obligació moral i legal 
de defensar els drets fonamentals de les seves veïnes i veïns, especialment quan aquests es 
veuen greument vulnerats. En aquest context, és procedent que el consistori es personi com a 
acusació popular en el procediment judicial obert per aquest crim, exercint un paper actiu per 
garantir que els culpables siguin sotmesos a la justícia i, alhora, enviar un missatge clar i 
contundent de rebuig a la violència masclista.

FONAMENTACIÓ JURÍDICA
.Interès lícit de l’Ajuntament: En aquest cas, l'Ajuntament de Llucmajor pot al·legar el seu 

interès en la defensa de la convivència, la seguretat de les seves veïnes i la promoció dels 
drets humans, valors fonamentals recollits en la Constitució Espanyola (articles 10 i 15).

.Competència municipal en matèria d’igualtat: L’article 25.2 de la Llei Reguladora de les 
Bases del Règim Local estableix que els municipis poden desenvolupar actuacions en 
matèria d’igualtat d’oportunitats i prevenció de la violència contra les dones. A més, el 
Pacte d’Estat contra la Violència de Gènere reconeix el paper clau de les entitats locals en 
la lluita contra aquest fenomen.

.Precedents legals: Altres consistoris a Espanya han exercit l'acusació popular en casos 
similars, amb el suport de tribunals que han avalat aquesta acció com a part del seu 
compromís institucional en la defensa dels drets de les dones i la protecció de la seguretat 
ciutadana.

.Obligació de reparació moral: Segons el principi de justícia restaurativa, és essencial que 
les institucions representin i donin suport a les famílies de les víctimes, contribuint a la 
reparació moral i simbòlica de la comunitat afectada.

En conseqüència es proposa al Ple l'adopció del següent acord:
.Personació com a acusació popular: Instar el Departament de Serveis Jurídics de 

l'Ajuntament a iniciar els tràmits necessaris per personar-se com a acusació popular en el 
procediment judicial obert per l’assassinat ocorregut el passat 10 de desembre de 2024, 
amb l’objectiu de defensar els drets de la víctima i contribuir a l’esclariment dels fets.

.Suport institucional: Manifestar el rebuig unànime de la corporació municipal a la violència 
masclista, reafirmant el compromís de l’Ajuntament amb les polítiques d’igualtat i la 
protecció de les dones.

.Col·laboració amb altres institucions: Coordinar-se amb altres administracions i entitats 
especialitzades per oferir suport a la família de la víctima i promoure accions de 
sensibilització i prevenció contra la violència masclista.

L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa de Serveis al Ciutadà de dia 18 de desembre i 
una vegada vist el dictamen la Sra. Maria Cristina Pomar (PP) diu que el vot del seu grup serà 
favorable i informa que també des del Govern de les Illes Balears es presentaran com acusació 
popular.

La Sra. Margarita Palmer (VOX) diu que el sentit del seu vot serà favorable, i els hi agradaria 



adherir-se a la proposta, però diu que pel seu grup, el Partit Socialista no ha tingut solucions 
eficaces amb aquest tema de violència i la postura de VOX sempre serà la mateixa, per tant, no 
defensen que entrin els assassins per una banda i surtin per l’altra, s’han de reforçar les lleis i el 
PSOE no està fent la feina com toca, perquè amb la Llei del sí és sí, entren i surten, però no 
obstant tot això, el seu grup considera que s’han de posar al davant i més essent la víctima una 
ciutadana de Llucmajor.
Diu que també volen fer menció, a aquest darrer assassinat a Marratxí, del Sr. Federico, a mans 
de la seva parella i se’n donen compte que quan un home mata a un home o una dona mata a una 
dona, no se’n fa ni la meitat de renou com quan és un cas de dones, només volia fer aquesta 
referència al Sr. Federico de Marratxí, i per tant el seu grup està a favor de donar suport a aquesta 
acusació popular.

El Sr. Josep Oriol Gómez (MES)  diu que el seu grup votarà a favor de la proposta pel compromís 
amb la justícia que suposa aprovar-ho i per la responsabilitat institucional que tenen com 
Ajuntament de defensar els drets en aquest cas de les nostres veïnes i la coherència amb les  
polítiques d’igualtat  que és al seu costat, proposen que des del Consistori es tengui i evidentment 
el suport a la família i el rebuig contra la violència masclista. Diu que repassin una mica els acords 
i el que es va votar durant el 25N, perquè per part del PP la votació a favor de la proposta de VOX 
va ser bastant estranya i encaixa una mica de forma complicada amb aquestes coses que estan 
passant.

El Sr. Joaquín Rabasco (S’ULL) dice que su grupo también va a apoyar esta propuesta, porque 
consideran que es muy necesario que la postura de los políticos vaya encaminada hacia esa linea, 
de presentarse incluso como acusación particular cuando existe un asesinato como el que les 
compete en este caso.
Dice que le gustaría hacer una matización, seguramente no se hubiese podido evitar ese 
asesinato, pero quiere dejar constancia a este Ayuntamiento su total desacuerdo con las 
decisiones judiciales que se toman después de haber sido informados por las fuerzas y cuerpos 
de seguridad del Estado, ya que si el juez les hubiese hecho caso cuando le dijeron que este 
hombre era un asesino en potencia y no lo hubieren dejado libre, a lo mejor hoy no tendrían que 
estar celebrando esta propuesta de resolución, por lo demás va a dar su apoyo a esta propuesta 
del Partido Socialista y espera que se la última que tengan que apoyar.

El Sr. Oliver agraeix a tots els grups que donen suport a aquesta proposta i creu que l’adhesió ja 
no hi cap, ja que s’havia de fer a les comissions informatives, de totes maneres si es poguessin 
adherir, la petició de la Sra. Palmer en nom de VOX no hagués estat acceptada i en aquest cas ha 
estat un home que ha matat a una dona, per tant, aquí ja no hi caben detalls, és un posicionament 
per part de l’Ajuntament de Llucmajor com acusació popular i no han vengut a xerrar de res més i 
tot el de més pot estar segura que li sobrava i baix el punt de vista del PSOE ha estat un discurs 
penós i més amb el «ridícul» que varen fer en el passat plenari amb el tema de mesclar diferents 
propostes i adherir-se uns amb els altres per veure com salvaven el seu discurs. 
Per altra banda, li diu a la batlessa que miri els socis que té al seu costat, per dir aquestes 
paraules un dia com avui.

En conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte a votació i per unanimitat s’aprova la proposta 
en els mateixos termes que s’ha transcrit.

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS PSOE I LLIBERTAT LLUCMAJOR 
RELATIVA A LA GRATUÏTAT DEL TRANSPORT PÚBLIC A LES ILLES BALEARS PEL 2025

A continuació el Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que abans de llegir la proposta el seu grup 
voldria afegir una esmena «in voce» i per altra banda contestaran a la Sra. Pomar de les 
esmenes que els hi va presentar per escrit.

Demana si es podria votar per urgència una esmena, ja que per tots sabut, des de que es va 
presentar aquesta proposta hi ha hagut canvis fins a dia d’avui.



Diu que l’esmena seria afegir un punt que diria el següent:
«5. El Ple de l’Ajuntament de Llucmajor, demana a l’Ajuntament de Palma i més concretament al 

seu batle la gratuïtat del servei de l’EMT per l’any 2025.»

Per altra banda, sobre les esmenes que va presentar la Sr. Pomar per part del Grup Popular, diu 
que han quedat totes rebutjades.

Tot seguit se sotmet a votació l’esmena presentada pel Partit Socialista esmentada anteriorment 
i amb 9 (PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR, MES, S’ULL) i 8 vots en contra (PP, VOX, ASI) la 
qual prospera per majoria.

A continuació el Sr. Oliver llegeix la proposta que amb la inclusió de l’esmena anteriorment 
aprovada diu el següent:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

La gratuïtat del transport públic a les Illes Balears durant els anys 2023 i 2024, ha estat una 
iniciativa cabdal per contribuir al canvi modal i a la reducció de vehicles a les carreteres.

Aquesta iniciativa contemplada dins el denominat Escut Social que el Govern Armengol, va 
dissenyar al 2022 per compensar l’increment de preus produïts per la inflació, es va traduir en un 
estalvi econòmic per a moltes famílies usuàries, un element d’atracció per a nous passatgers i un 
conjunt de beneficis a nivell ambiental gràcies a un major ús del transport públic col·lectiu per 
part de la ciutadania.

A més, però, l’estudi de càrrega de vehicles que ha presentat el Consell de Mallorca, reconeix 
també que la gratuïtat en el transport públic “ha contribuït a un increment de volum de 
passatgers, que ha canviat el vehicle privat pel transport públic, amb els beneficis que això 
reporta a la societat”, confirmant doncs, el que  els socialistes hem defensat des de la posada en 
marxa d’aquesta iniciativa: que la gratuïtat al bus i al tren, redueix vehicles a les carreteres. 
L’estudi, a més, recomana mantenir la mesura en els propers anys, per l’alt increment de 
demanda.

El cost de mantenir la gratuïtat és d’aproximadament uns 43 milions d’euros per totes les Illes 
Balears, una cinquena part del que inverteixen els consells insulars competents, al manteniment 
de la xarxa viària. 

Per tant, una iniciativa assumible, justa i sostenible que ha estat i és tot un èxit i que ha permès 
el canvi d’hàbits de molta gent que ha trobat amb l’EMT Palma, el tren i el TIB, una alternativa 
atractiva a l’ús del vehicle privat. Per això, resulta imprescindible mantenir aquesta iniciativa que 
el Govern de les Illes Balears pot assumir amb recursos propis.

En conseqüència, es proposa al Ple l'adopció del següent acord: 
1. El ple de l’Ajuntament de Llucmajor, atesa la bona resposta que ha tingut la gratuïtat al 
transport públic durant l’any 2023 i 2024, constata la necessitat de mantenir-la per l’any 2025.

2. El Ple de l’Ajuntament de Llucmajor insta el Govern de les Illes Balears a assumir el 
manteniment de la gratuïtat a la xarxa de transport públic a les Illes Balears per a l’any 2025.

3. El Ple de l’Ajuntament de Llucmajor insta el Govern de les Illes Balears a treballar per igualar 
les compensacions com a territori insular, lligades a la potenciació del transport públic col·lectiu 
gratuït.

4. El Ple de l’Ajuntament de Llucmajor insta el Govern de les Illes Balears a seguir treballant, de 
manera coordinada amb l’Ajuntament de Palma, per augmentar línies i freqüències, i millorar la 
qualitat del servei de transport públic a l’illa de Mallorca.

5.  El Ple de l’Ajuntament de Llucmajor demana a l’Ajuntament de Palma i més concretament al 
seu batle, la gratuïtat del servei de l’EMT per l’any 2025.



 
L’assumpte es va tractar a la Comissió Informativa d’Interior, Seguretat Ciutadana i Mobilitat de dia 
18 de desembre i una vegada vist el dictamen el Sr. Oliver diu que amb aquesta proposta ja 
tancarien el cercle i tots els usuraris que veien com això suposaria un alt increment en els seus 
costos per poder desplaçar-se al seu centres de treball, a la universitat etc, si d’aquest plenari surt 
una proposta ferme per demanar a Jaime Martínez, batle de Palma, que també afavoreixi que 
l’EMT sigui pública pel 2025 creu que serà un gra èxit per a tothom i la ciutadania de Llucmajor i 
de la reste dels municipis on es faci extensiu, estarien encantats.

La batlessa li diu al Sr. Oliver, que el Partit Popular els hi va presentar unes esmenes les quals 
han estat rebutjades pel PSOE, així i tot han de tenir present que és el Govern Central el que ha 
de decidir si mantén el tema de la gratuïtat i aquest cap de setmana hi ha hagut diferents 
informacions tant per part del Govern Balear com per part del Govern de l’Estat i aquest avui tenen 
un Consell de ministres on tenen previst la gratuïtat del transport públic tot i que no hi ha dades 
econòmiques en relació a que tocarà a cada comunitat, però el Govern Balear ja s’ha postulat 
d’aquesta manera i no creuen que hagi de ser l’Ajuntament de Llucmajor el qui hagi d’haver de dir 
a l’Ajuntament de Palma com i de quina manera gestionar el seu transport públic, encara que ens 
afecta de manera indirecta en relació al conveni que tenen amb ells per les línies que passen per 
dins s’Arenal de Llucmajor i aquesta proposta és un poc de sentiments encontrats, per tant faran 
una abstenció en positiu, perquè si que creuen en el transport públic, però no estan del tot d’acord 
de la manera en que el PSOE duen la proposta.

El Sr. Alexandro Gaffar, (LLIBERTAT LLUCMAJOR) dice que desde su partido defienden que el 
transporte público sea gratuito, más que nada porque tienen el municipio más grande de Mallorca, 
con 18 núcleos urbanos y con muy pocas carreteras que conectan estos núcleos y suelen estar 
saturadas de coches y, por tanto, el transporte público eficiente y bien utilizado es una solución 
para todos aquellos que tengan que ir sobre todo a Palma por motivos laborales.
Sobre la intervención de la alcaldesa, dice que no entiende la abstención, hubiera entendido el 
voto a favor, ya que ella ha dicho que tienen convenio con la EMT que pertocan al Ayuntamiento 
de Palma y por ese mismo motivo entiende que son los más indicados de pedir como tendría que 
ser el servicio de la EMT, por tanto, les pide que cambien y voten a favor. Dice que la 
problemática que tiene el equipo de gobierno y por eso lo han discutido es si tienen o no que 
exigirle a su partido en Palma algo y esto es una cosa que él viene denunciando desde que está 
en política, y es que los partidos grandes muchas veces tienen este problema, de no querer 
pelearse entre ellos mismos si están en otra Administración y les dice que se peleen, porque les 
deben lealtad a los vecinos de Llucmajor, el Arenal, Urbanizaciones i foravila y no a los vecinos de 
Palma ni a la Junta directiva del Partido Popular de Palma, de Mallorca o Baleares.

El Sr. Josep Oriol Gómez (MES) diu que la relació de Llucmajor amb l’MET no és indirecta, sinó 
directa, aquest petit matis creu que és important i el servei públic no ha de donar beneficis, és un 
servei públic, per tant entra dins tota la lògica que continuï sent gratuït si hi ha les subvencions 
que toquen.
Diu que el fet d’afegir l’EMT també té sentit, perquè estan parlant que des de fa un temps es va 
posar en marxa el sistema de tarifa integrat, per tant l’MET com el TIB són serveis que funcionen 
de forma integrada i no tindria massa sentit que un es pagués i l’altra no, evidentment això 
afavoreix la mobilitat, ja que aquesta setmana hi ha hagut un altre accident en el Cap Blanc, per 
tant, tot el que sigui buidar en general totes les carreteres, però espacialment la carretera del Cap 
Blanc, és una bona solució, per tot això el Grup MES votarà a favor de la proposta.

El Sr. Joaquín Rabasco (S’ULL) dice que su grupo va a apoyar esta propuesta y quiere recordar 
que hay millones de ciudadanos en España que desde septiembre del año 2022 vienen 
disfrutando del transporte público, evidentemente todo aquello era achacable a la Covid 19 y a la 
situación económica que millones de ciudadanos pasaron por dicha pandemia. Cree que aliviar los 
bolsillos de las economías domésticas más sensibles es una tarea de todos, pero en cualquier 
caso le hace gracia lo que dicen los del Partido Popular o los de VOX en los medios de 
comunicación, que de gratis no tiene nada, porque cuando se suben a los autobuses decimos, “o 
lo pago yo o lo pagamos entre todos” y eso son manifestaciones hechas por dichos partidos 



políticos y dice que recuerda que desde septiembre del 2022 ya han surgido varias elecciones y 
cuando llegan estas, se hacen muchas promesas y luego no se cumple absolutamente nada por 
parte del gobierno, porque la oposición cuando han tenido la oportunidad de presentar una 
propuesta en base a lo que prometieron la han traído y las que les quedan por traer, pero este 
gobierno tiene todavía dos años y medio por delante de gobernabilidad en las Islas Baleares y 
hasta que llegue de nuevo la campaña electoral, si pueden decirles a los más pudientes que el 
transporte gratuito lo tienen que pagar entre todos, quedan de maravilla.
Dice que su grupo va a apoyar la propuesta siempre pensando en eso y no solamente en las 
carreteras tercermundistas que tienen en algunos lugares de este municipio, sino también en 
todas esas economías sensibles que no pueden llegar a final de mes, por tanto, la gratuidad del 
transporte público cree que es muy necesaria, por tanto, da la enhorabuena tanto al PSOE como a 
LLIBERTAT LLUCMAJOR por haber presentado esta propuesta, a la cual su grupo se adhiere.

El Sr. Oliver dóna les gràcies als partits que s’adhereixen.
Per altra banda li demana a la batlessa que li agradaria que els hi aclarís aquesta abstenció en 
positiu. Diu que aquí avui s’ha presentat una cosa molt important i és tancar un cercle, es a dir, és 
sobradament conegut que tots els ciutadans i ciutadanes demanen un any més transport gratuït i 
sobretot no per les classes més riques òbviament, sinó per tots aquests joves, persones majors, 
classes treballadores, que això els hi suposa un estalvi importantíssim i a més es demanen més 
línies i més freqüències i al Partit Socialista els hi agradaria que aclarissin una cosa i és la postura 
que adoptarà aquest equip de govern, per tant demana si una abstenció en positiu vol dir que 
vostès agafaran aquesta proposta que presumiblement s’aprovarà i la deixaran dins un calaix o 
reclamaran realment a l’Ajuntament de Palma, que ja hi ha un conveni, que hi ha una relació 
directa, que com ja han dit altres companys, els serveis ja estan integrats perquè l’MET també 
sigui gratuïta i puguin tancar el cercle.
Diu que l’MET comença  a partir del pont dels Jueus, per dir una cosa directa, i els ciutadans han 
de tenir clar una cosa, i és el que farà l’equip de govern amb aquesta proposta.

La batlessa diu, que el que hauran de fer, és primerament tenir clar com quedarà el servei de 
transports de les Illes Balears i el que aportarà el Govern Balear i que els hi arriba del Govern 
Central, ja que si aquest aporta la part econòmica del 2024 que a dia d’avui tampoc ha aportat i 
després el Sr. Garau s’haurà de veure amb el personal de l’Ajuntament de Palma per saber com i 
de quina manera queda a dins l’empresa municipal de transports de l’Ajuntament de Palma el 
tema de la gratuïtat o no, i de com i de quina manera afectarà a l’Ajuntament de Llucmajor, perquè 
llavors a dins el pressupost hauran de tenir-ho present, si és gratuït o no ho és.
Per tant, l’Ajuntament de Llucmajor ho xarrarà amb l’Ajuntament de Palma per saber com queda 
aquest transport durant l’any 2025.

El Sr. Oliver li diu a la batlessa que acaba de perdre una oportunitat molt bona per dir que està 
d’acord amb el transport públic gratuït un any més i creuen que independentment de que pugui 
faltar quatre punts per polir, sobre el TIB i si estarien d’acord que la l’MET també fos gratuïta. Diu 
que creu que aquesta decisió i l’estudi de costos por el que fos, no recaure damunt les esquenes 
de l’Ajuntament i és un tema de voluntat política, per tant d’aquí treuen que el PP clarament no 
estan donant suport al transport públic gratuït, perquè sinó, poc els hi costava, al manco amb els 
arguments que els hi han donat, però el més important és que de l’Ajuntament de Llucmajor sortirà 
una proposta cap a l’Ajuntament de Palma i ells ho estaran fiscalitzant, perquè així sigui, 
demanant al Sr. Martínez, batle de Palma, que l’MET també sigui gratuïta per la ciutadania del 
municipi de Llucmajor i extensible a la resta de municipis.

El Sr. Gaffar dice que entiende que lo que quiere hacer la alcaldesa es esperar a ver cómo queda 
más arriba la situación antes de votar a favor o en contra de la propuesta, pero vuelven a lo 
mismo, y es que se puede pedir una cosa y en el momento que quede resuelta verán como ha 
quedado, pero no tener muy claro si pedir o no pedir y esperar novedades, si tuvieran que estar 
así, no harían plenos nunca, porque siempre están pendientes que va a pasar a nivel nacional, 
autonómico y también si están pendientes de proyectos aquí. Le insiste a la alcaldesa que 
nuevamente lo consideren y voten a favor. También aprovecha y quiere expresar que a medida 
que aumenta la población en nuestro municipio, llegará un día que les tocará a ellos decir si habrá 



que tener una empresa de transporte propia, para hacer una conexión entre el Arenal y las 
Urbanizaciones de Llucmajor, y el día que toque eso también habrá que debatirlo y ahí estará muy 
bien saber cuál es la opinión de todos los grupos que conforman el equipo de gobierno.

El Sr. Rabasco dice que le llama la atención, que todavía este Ayuntamiento o este equipo de 
gobierno parezca que no puede dar un paso sin consultarlo con lo que va a decir el gobierno 
autonómico de las Islas Balares, por tanto, le resulta preocupante, hasta tal extremo que él venía 
esta mañana pensando en una noticia que ayer leyó en el periódico, donde se desconvocaba una 
huelga de basuras, precisamente porque el Ayuntamiento ya había acordado pagar a los 
trabajadores, algo que le correspondía a la empresa y lo comentó con un amigo y este le dijo que 
Palma le había dicho al Ayuntamiento de Llucmajor que procediera a ello, porque desde Palma 
siempre les iban a apoyar, por tanto él no sabe si en estos casos los jueces están a favor de este 
equipo de gobierno, para que un dinero que no debería pagarlo este Ayuntamiento lo pague del 
bolsillo de los ciudadanos o es que ese compromiso de pago, que parece ser que el equipo de 
gobierno ha tomado ya con la empresa FCC, resulta que se va a llevar adelante, porque si se ha 
desconvocado una huelga es porque alguien ha dicho “no te preocupes, que aquí está el dinero” 
lo propondrán al Ayuntamiento y hoy ve que se ha retirado del punto, y no sabe si es porque el 
equipo de gobierno está en minoría y tal vez esto no podría aprobarse, salvo que alguien de la 
oposición, muy escondido, se abstuviera en la votación, para que la propuesta saliera adelante.
Dice que se pregunta, si realmente este Ayuntamiento sobre el tema que les preocupa del 
transporte público e incluso de las basuras tiene que estar supeditado por lo que diga el gobierno 
autonómico de las Islas Baleares, cosa que le gustaría saber, porque si no es así, no entiende 
porque este equipo de gobierno se abstenga en positivo, cuando esto es un beneficio para las 
familias más necesitadas del municipio de Llucmajor, pero claro, al ser los miembros del equipo de 
gobierno de derechas o de extrema derecha lo que menos les preocupa es la debilidad es esas 
familias.

El Sr. Oliver, ja per tancar el debat, diu que ell tot això ho resumiria en una sola cosa, en primer 
lloc donar les gràcies als grups que donaran suport a la proposta.
En segon lloc, diu que mostra la seva decepció d’aquesta abstenció en positiu i creu que és una 
maniobra del PP per esquivar la seva responsabilitat i no quedar malament amb els seus i no 
estar a favor del transport públic i gratuït per l’any 2025 i ell acabarà dient que com sempre, el 
PSOE i els partits progressistes o que al  manco tenen una mica de seny estan a favor d’aquesta 
mesura i no sap si com el PP, els seus socis d’equip de govern d’extrema dreta també 
s’abstindran o inclús votaran en contra d’una mesura que tota la ciutadania demanen per totes les 
Illes Balears. 

Una vegada acabades les intervencions i en conseqüència, se sotmet el fons de l’assumpte a 
votació i amb 9 vots a favor (PSOE, LLIBERTAT LLUCMAJOR, MES, S’ULL) i 8 abstencions (PP, 
VOX, ASI) per majoria s’aprova la proposta en els mateixos termes que s’ha transcrit.

PRESA DE CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA I DELS ACORDS ADOPTATS 
EN JUNTA DE GOVERN LOCAL
Tot seguit la presidència dona compte de les resolucions de Batlia adoptades entre els 
dies 22 de novembre al 17 de desembre de 2024 (de 20244140) a 2024004538) així com 
dels extractes dels acords adoptats en Junta de Govern Local dels dies 4 i 11 de 
desembre de 2024 i la corporació es dona per assabentada.

A continuación, el Sr. Alexandro Gaffar (LLIBERTAT LLUCMAJOR) dice que, en relación con este 
punto, la alcaldesa ya ha hecho mención antes en otro punto sobre que en juntas de gobierno han 
aprobado ya para preparar unas convocatorias para cubrir plazas de auxiliar administrativo y era 
para saber si tienen previsto sacar más de aquí a enero para el próximo pleno.

La batlessa diu que en el que queda d’any no li sap dir si hi haurà d’altra cosa, però en el primer 
trimestre del 2025 totes aquestes places que els hi ha comentat que varen quedar desertes en 
algun moment s’aniran traient, perquè dins el 2025 comenci a haver-hi les proves pertinents i 
esperen que a finals d’any algunes ja quedin cobertes. 



Diu que aquesta és la intenció de l’equip de govern, que com ja tots saben també de primera mà, 
la falta de personal és la que és i si no hi ha mans per tramitar els expedients de manera correcta 
moltes coses no poden dur-se endavant.

DACIÓ DE COMPTE DEL PLA ANUAL DE CONTROL FINANCER D’INTERVENCIÓ DE 
L’AJUNTAMENT DE LLUCMAJOR I DE L’ORGANISME AUTÒNOM DEL PATRONAT DE 
PERSONES MAJORS 2025.

A continuació es dona compte del Pla anual de control financer d’Intervenció de l’Ajuntament de 
Llucmajor i de l’Organisme Autònom del Patronat de Persones Majors de l’exercici 2025.

A continuació el Sr. Jaime J. Oliver (PSOE) diu que el parer del seu grup el diran en el proper 
plenari, perquè com bé han dit abans no han pogut tenir totes les que els hi hagués agradat en 
aquest Pla anual, però volen ressaltar el que va dir la interventora, que cada any es repeteixen les 
mateixes coses que s’han d’arreglar i és allà on més aquest equip de govern té feina que haver de 
fer.

El Sr. Alexandro Gaffar (LLIBERTAT LLUCMAJOR) dice que su grupo propone a la alcaldesa que 
se retire del orden del día el punto 23 y que se incluya para dar cuenta en el pleno ordinario de 
enero, porque no han tenido acceso al TAO desde que se convocó el pleno y esto no estuvo en 
las comisiones informativas y no han podido ver en absoluto el Plan anual de control financiero del 
Ayuntamiento y el Patronato para el 2025.

La batlessa diu que no retiraran el punt de l’ordre del dia, ja que és un donar compte, és la manera 
de procedimentar de la Casa i el fet de tenir mans els ajudarà i facilitarà dur moltes d’aquestes 
propostes que el hi fan des d’Intervenció per dur-ho endavant i també des d’Intervenció s’haurà de 
liderar juntament amb Secretaria com i de quina manera volen els procediments de cada una de 
les àrees, principalment temes sensibles com els de Serveis Socials o dur endavant el tema de 
subvencions, coses que es fan i es repeteixen cada any i a dia d’avui sempre hi ha alguna trava 
que no es posen d’acord els uns amb els altres, per tant, una vegada tenir la gent i completar les 
diferents àrees de personal, poder procedimentar i que tots estiguin d’acord de com i de quina 
manera han de fer feina, ja que són coses que els polítics no tenen res a veure. 

El Sr. Oliver diu que és veritat que és un donar compte, però és el Pla anual del control financer de 
la Intervenció per part de l’Ajuntament de Llucmajor i de l’Organisme autònom del Patronat de les 
persones major, es a dir, no és una cosa que sigui per passar-hi per damunt, per tant, vol que 
consti en acta i inclús li agradaria de manera literal que el manco el Grup Socialista no ha tingut en 
cap moment accés d’aquests donar compte, des de que es va fer la convocatòria fins a la 
realització d’aquest plenari, per tant, no sap si això és motiu per invalidar-ho i no es pot donar 
compte d’una cosa que no es té accés i amb això no pretenen aturar l’Administració, però creu 
que si en cap moment han tingut accés a aquest punt i no es va dur per urgència, aquest punt 
hauria de caure.

El Sr. Gaffar dice que está en la misma línea, ya que dan cuenta de un plan y el plan no está, 
entonces ¿de que dan cuenta?, si ellos no tienen acceso de cuál es el Plan de control financiero, o 
sea que es un punto de transparencia básico, entiende que se tiene que retirar del orden del día, 
más que nada por si la oposición quiere reclamar, solicitar informes, hablar directamente sobre 
puntos concretos de dicho plan, por tanto, no sabe hasta qué punto es legal.

La secretària adjunta diu que li comentava a la batlessa, que si es pot comprovar que hi ha hagut 
aquest fallo de My TAO que no ha permès que els membres de l’oposició hagin pogut consultar la 
documentació a la que tenien dret, per poder emetre les seves opinions al respecte, això per una 
banda, però per altra banda, tampoc hi veu inconvenient que per més seguretat jurídica aquest 
punt es torni a dur al proper plenari.

La batlessa, diu que tenint en compte el parer de la secretària adjunta, es retira aquest punt de 
l’ordre del dia, tot i que li consti que hi ha hagut altres regidors que sí que han pogut accedir a la 



seva documentació en algun moment  durant aquest cap de setmana, però també és veritat que hi 
ha hagut problemes informàtics.

El Sr. Oliver diu que insisteix en que pel seu grup aquest tema no té cap sentit polític, sinó, que no 
han tingut accés a la informació en cap moment i és un informe important de tot un any, per tant 
creuen que haurien de poder tenir accés a la informació, independentment que només és un donar 
compte.

PRECS I PREGUNTES
Ja dins el torn de precs i preguntes, el Sr. Oliver (PSOE) diu que començarà amb unes preguntes 
totes relacionades amb una proposta de resolució que varen du referent a les macrogranges i 
concretament a la de Llucmajor i li agradaria que l’equip de govern se’ls apuntés, perquè són 
preguntes molt concretes, de fiscalització i per veure quina feina s’ha fet al respecte.
Diu que damunt aquella proposta de resolució que varen du i que va sortir favorable per 
unanimitat, voldrien saber si s’ha revisat que la macrogranja de Llucmajor que tenen ara compleix 
la normativa vigent, si s’han fet controls sobre la quantitat d’animals autoritzats i la gestió de 
residus per evitar la contaminació d’aigües subterrànies i sòls i si s’ha aplicat algun tipus de 
sanció.
Recorda que és una proposta duita el mes de setembre, per tant, han donat un temps prudencial, 
perquè trobaven que demanar explicacions el mes següent hagués estat fer demagògia política, 
cosa que no volen fer, però sí que els interessa molt saber si s’ha comprovat si les llicències que 
pertoquen en aquest Ajuntament estan totes en vigor, si s’ha fet algun control per veure si el 
número d’animals coincideix amb aquestes llicències prèviament revisades i si s’ha revisat que la 
llicència d’activitats que tenen es correspon amb el número de pollastres i el número de tones de 
fems que poden avocar més concretament aquesta macrogranja, que segons tenen entès, no pot 
superar els 40.000 animals, per tant els hi agradaria una explicació específica al respecte.
Per altra banda, diu que s’han posat en contacte moltíssims de pares i mares del CEIP de Badies i 
estan ja recollint firmes i tot això té que veure amb les condicions que l’Ajuntament té a les seves 
instal·lacions escolars en quant al que és el manteniment d’aquestes, es a dir, tota la feina que els 
hi toca fer a l’equip de govern respecte al manteniment a tota la xarxa educativa. Diu que s’estan 
recollint firmes i el hi pareix que ja s’ha fet una plataforma, per tant, en primer lloc, voldrien saber 
si l’equip de govern en tenia constància, cosa que creuen que sí. 
En segon lloc, demana si tenen previst fer alguna cosa i si és així, a veure si els hi poden explicar 
quines són les anomalies i deficiències més greus que els hi han comunicat o que prèviament 
tenien detectades, perquè entenen que si ja s’han organitzat tots els pares i mares és perquè hi 
havia unes denúncies o comunicacions d’incidències i que per ara no s’ha fet absolutament res.
També demanen en quin punt està el tema de la recollida diària de fems, ja que ells pels mitjans 
de comunicació han sabut que s’ha desconvocat la vaga, per tant pensaven que l’equip de govern 
duria avui al plenari un punt d’urgència de donar compte per poder fer efectiu l’acord que ells 
hagin pogut arribar, el qual desconeixen, i que és d’interès general, i no ha estat així, per tant, els 
hi pregaria si ho volen donar ara per saber el perquè de la desconvocatòria i a quin tipus d’acord 
han arribat, sobre tot acords que no puguin afavorir o possibilitar en un futur una possible dimissió 
d’un altre regidor.
Pel altra banda, diu que veren amb molta tristor com desallotjaven d’un edifici privat tota una 
comunitat de gent que tenia el seu aparcament dins s’Arenal Park i repeteixen que l’equip de 
govern té un romanent de Tresoreria que cap equip de govern de la història l’ha arribat a tenir i 
creu que si entra algun altre equip de govern posarà els imposts dels contribuents a fer feina, ja 
que els hi recorden que hi ha més de 40.000.000 € i creu recordar que tots votaren per unanimitat 
que el problema més greu de s’Arenal, a part del manteniment era l’aparcament i més en període 
estival, per tant voldrien saber si s’ha fet algun tipus d’actuació en quants aparcaments i també si 
s’hagués pogut fer qualque tipus d’actuació preventiva per evitar el desallotjament d’aquest quasi 
200 usuaris de dins s’Arenal Park. 

La batlessa, sobre el tema del aparcaments de s’Arenal Park, diu que va haver una denúncia per 
part de la Sra. Fallemann, cosa que ja ho varen comentar a la comissió informativa i s’hi va actuar 
per part d’Urbanisme i la policia. Diu que igualment, tot el que són els lloguers de l’edifici de 
s’Arenal Park, depèn d’una empresa i l’Ajuntament de Llucmajor no hi té cap tipus de relació, però 



evidentment en són sabedors d’aquesta notícia i, les passes que es fan, és que l’Ajuntament 
segueix en contacte amb el SAREB per arribar a un acord de preu per poder fer la compra de 
l’edifici i per altra banda, també fan feina de manera paral·lela  per trobar un espai adequat dins 
s’Arenal, que ja saben que és complicat, per arreglar el tema d’aparcaments.
Sobre el tema del CEIP de Badies, diu que li que constava la recollida de firmes, perquè ho va 
rebre per missatge, però desconeixia que es creés una plataforma, i no els hi pot donar més 
resposta, perquè la regidora d’Educació avui no és en el plenari, però de seguida que ho sàpiguen 
els informaran.
Referent a la macrogranja, diu que creu que en el mes de novembre es va constituir una comissió 
entre les tres administracions, Ajuntament, Consell Insular i Govern Balear en relació a aquesta 
macrogranja i que tenen varis expedients oberts des del Govern i, ara mateix no els hi pot 
contestar pregunta per pregunta del que hi ha, però evidentment tenint en compte que hi ha un 
expedient obert i saben el número d’animals que hi ha i tota la problemàtica que hi ha hagut, a 
través d’aquesta comissió s’està creant informació entre les tres administracions a dia d’avui, però 
és un tema que està damunt la taula.
Pel que fa al tema de la recollida de fems, diu que no hi ha cap donar compte al plenari, aquí té 
l’acord que es va arribar i que diu que l’Ajuntament de Llucmajor procedirà a formalitzar els 
expedients corresponents per dur a plenari el pagament de les factures i que també es compromet 
a dur tota la facturació del pagament de nòmines dels treballadors de FCC medio ambiente de la 
contracta de Llucmajor segons conveni, fins que s'iniciï el nou contracte, i estan xerrant des de 
partir del mes de desembre de 2024 i per altra banda, FCC manifesta que davant el compromís 
d’aquest acord que dona inici a les factures corresponents a les taules salarials, posen en marxa 
el pagament del mes desembre, tot i que tenen pendents les factures des de març a setembre que 
no han estat abonades, però sí octubre i novembre, per tant els informa, que els treballadors de 
FCC aquest mes ja han cobrat segons conveni salarial i dins el mes de gener es duran les 
factures de pagament i serà el plenari el que haurà de dir, si se paguen o no i de quina manera es 
paguen.

El Sr. Tugores (PSOE) diu que abans de tot, vol disculpar als companys que vindran desprès d’ell, 
perquè després de fer les preguntes abandonarà la sessió per motius  laborals i no els hi vol faltar 
al respecte.
Diu que tornarà fer la pregunta del seu company Sr. Oliver, ja que era bastant concreta, i es que 
l’equip de govern es comprometia a revisar que la macrogranja compleix la normativa  vigent i la 
resposta és si o no, o sigui ho han fet o no, i no els hi fa falta que els hi diguin el número de 
pollastres en concret, basta que diguin si s’ha comprovat o no.
Diu que és el tercer plenari consecutiu que fa aquesta pregunta i ja no sap si els enganen o els i 
volen amagar coses, ja que era enviar un correu electrònic sobre dos temes, un de participació 
ciutadana de fa dos mesos, quan es va rebutjar una participació d’un grup de gent, on demanaren 
que voldrien veure l’expedient i encara l’esperen i no entenen aquest retardament. Diu que l’equip 
de govern també es va comprometre a l’activitat que hi havia al poliesportiu a veure si tenia tots 
els permisos corresponents i tots els informes d’activitats favorables, els hi ho diu, per si no ho 
recorden, del dinar que es va fer dins el pavelló de Llucmajor, tampoc els hi han enviat res i 
suposa que ja no ho faran, perquè suposa que no ho deuen tenir.
Diu que una altra cosa que no haurien de demanar, és el tema de les fires, ja que quasi fa mes de 
dos mesos i encara no han rebut la memòria de les fires, entén que està feta i que avui horabaixa 
la tindran per correu electrònic.
Diu que el plenari de desembre normalment cada anys era un plenari de tràmit, però veu que 
aquest any no és així, ja que aquest equip de govern no fa feina en tot l’any, per tant per 
desembre encara si han de posar.
Diu que les 9.51 «bon dia, vos convocam el proper 30 de gener a les 17 hores a la sessió del Consell 
d’Infants que tindrà lloc a la Sala de Plens de l’Ajuntament» una altra falta de respecta cap a l’oposició. 
Diu que dins el Reglament del Consell d’Infants el seu grup els hi va fer unes esmenes i els hi 
varen rebutjar on ells demanaven que hi hagués participació de tots els grups representats en 
aquest ple i el hi digueren no a tot i ara els hi envien un correu i els convoquen a tota la 
corporació, es a dir, primer no els hi deixaven estar i ara que han vist que era una aberració, 
perquè quan l’equip de govern va imposar el seu reglament en el Consell d’Infants i ara els 
convoquen, per tant els hi pareix una falta de criteri.



La batlessa diu, que tant en el tema de la participació ciutadana com el de l’activitat d’esports, 
donava per suposat que ja estava respost, perquè després dels plenaris l’equip de govern 
normalment xerren dels temes que s’han debatut i es delegui a la persona adequada perquè pugui 
fer el tràmits i comunicar-ho, per tant aquest són els procediments de la Casa, que ja veu que 
s’han de millorar bastant.
Pel que fa a la memòria de fires, diu que la regidora avui no hi es, però avui horabaixa se’ls hi 
enviarà, perquè li va dir que ja estava acabada.
Referent al Consell d’Infants, diu que no estan xerrant del reglament, sinó que xerren de la 
convocatòria del Consell d’Infants que ja varen fer l’any passat i que assistiren aquí tots 
obertament amb el nins que els hi feren preguntes i propostes, perquè ella com a batlessa  ja n’ha 
fet un, però respecte la proposta del Sr. Tugores.

El Sr. Huéscar (PSOE) pregunta en qué punto se encuentra el Centro de día de Bahía. También 
en qué situación se encuentra actualmente el tema de servicio de comida a domicilio i en tercer 
lugar se interesa por el estado del aparcamiento de bicicletas en las paradas de buses, que, hasta 
día de hoy, aún no han visto ninguno instalado.
Por último, insiste en las dos preguntas que han hecho sus dos compañeros, de contestar sí o no i 
que no han sido contestadas.

La batlessa, sobre el tema de la macrogranja, diu que no ho té legal, des del moment que té una 
expedient obert de la Conselleria de Medi Ambient, vol dir que hi ha coses mal fetes. També li diu 
al Sr. Oliver que l’Ajuntament ha revisat la documentació d’acord amb la Comissió de seguiment 
que han fet i estan tramitant tota la documentació entre les tres administracions, per tant hi estan 
fent feina.

La Sra. Pomar (PP) sobre el Centro de día de Bahía, dice que está pendiente del informe de la 
arquitecta y el tema del servicio de comida a domicilio, dice que está en el Departamento de 
Contratación con los trámites oportunos, ya tienen el informe económico y esperan que siga su 
curso normal.

El Sr. Garau (PP), pel que fa al tema del pàrquing de les bicicletes, diu que només hi ha un lloc on 
es pot fer i és davant l’IPER-Centro i si passen par allà, podran veure que ja està començat i no 
està acabat per falta de mans de personal laboral.

El Sr. Gaffar (LLIBERTAT LLUCMAJOR) dice que algunos puntos ya se han tratado, pero quiere 
puntualizar, el primero es el tema de la huelga de basuras, entienden que se convocó la huelga en 
diciembre y se imaginan lo que pasaría, ya que el acuerdo en sí, no aclaraba temas que los 
trabajadores estaban exigiendo, luego entienden que el equipo de gobierno ha tenido otra reunión, 
al menos esto es lo que ha salido en prensa y en base a eso se ha desconvocado la huelga, pero 
lo que no saben es lo que ha hablado el equipo de gobierno en esa reunión para que se 
desconvoque la huelga en Navidad y si eso implica que hoy esperaban aprobar algo, para que de 
esa manera no hubiera huelga, por tanto, agradecería que les explicaran que han tratado en esa 
reunión, a que acuerdo han llegado, aunque sea verbal y de esa manera saber de cara a enero 
que es lo que se va a votar con más detalle.
Sobre la falta de mantenimiento en el Colegio Público de Badies, dice que este punto a él le duele 
de manera personal, ya que estudió en ese colegio y lo vio desde que hubo el incendio, desde que 
tuvieron que estar en barracones y luego a medida que fue creciendo y la verdad es que la falta 
de mantenimiento que hay por parte del Ayuntamiento es preocupante, la respuesta de la 
alcaldesa ha sido que como no está la concejala de Educación no pueden dar una respuesta y le 
dice que ella ha sido concejala de Educación la legislatura pasada y este problema ya venía de 
dicha legislatura, por tanto, no es un problema sólo de esta legislatura y de ser así, la alcaldesa 
puede explicarles un poco cuál es la problemática general y si este equipo de gobierno tiene la 
intención de arreglarlo o de reunirse con el Consejo escolar y la AMIPA de dicho colegio y de este 
manera coordinar, sobre todo la seguridad de los menores y también la prevención de riesgos 
laborales para todos los trabajadores del centro, se tienen que cubrir. 
Quiere manifestar que tanto el Sr. Pascual como él, desde el Partido Vecinal de Llibertat 



Llucmajor, han firmado en la recogida de firmas y animan a todos los vecinos a hacerlo, más que 
nada para visibilizar el problema.
Sobre el tema de la crisis de aparcamiento en el Arenal, dice que cree que cada legislatura que 
pasa va a peor, ya que primero tuvieron el cierre del terreno que había detrás de la gasolinera en 
calle Dragonera, luego tuvieron el problema en cuanto a la peatonalización de la Plaza Mayor, la 
cual se hizo sin informe ni estudio de movilidad, ya que en ese momento el alcalde de turno y el 
concejal de Urbanismo estaban firmes que querían sí o sí peatonalizarla y su grupo ya expresó en 
la legislara pasada que estaban a favor de peatonalizarla, solamente si se arreglaba el parking y el 
Partido Popular rechazó la enmiendas para hacer un parking subterráneo, ya que iban a levantar 
la plaza y efectivamente la situación fue a peor y ahora tiene el problema del desahucio, 
desalojamiento de casi 200 vehículos de dicho edificio que ahora tienen que buscarse la vida para 
aparcar en un sitio donde no hay parking. Dice que la alcaldesa sobre este tema ha contestado 
que es un asunto privado y por tanto, el Ayuntamiento no tiene tanta potestad y ahí se queda la 
cosa, pero le recuerda que en este consistorio se ha aprobado una propuesta para que el 
Ayuntamiento recupere s’Arenal Park y la alcaldesa ha contestado en este aspecto, que aún están 
en negociaciones, pero ahora él dirá lo que el sentido popular entiende “comprar unas oficinas 
bancarias se ha hecho en tiempo récord, en cambio, para s’Arenal Park que se aprobó casi a 
principios de legislatura, a pasado año y medio y aún no se ha conseguido y están en 
negociaciones de precio, y la oposición no tiene ningún documento que haya esas negociaciones, 
sólo la palabra de la alcaldesa y lo que ve esa gente que está sufriendo el problema, es que para 
este equipo de gobierno, s’Arenal les da igual y esa es la realidad que perciben los vecinos y 
muchas veces hay que decirles que tienen razón, porque los hechos son los que son, y esto es un 
problema de prioridad y este gobierno no tiene en importancia o en estima el Arenal de Llucmajor. 
Dice que le han preguntado a la alcaldesa si tiene alguna otra solución para el tema del parkin y él 
ya les comenta que tiene que hacer un parking público en algún sitio, ya que es un tema 
prioritario, pero decirlo y aprobarlo, para luego no hacerlo, no es una solución, por tanto, les dice 
que recuperen lo antes posible s’Arenal Park, recuperen el edificio, resuelvan los contratos que 
haya que resolver y de esa manera tengan eso como espacio público al menos para paliar la crisis 
actual y que tampoco arregla el problema de base.
Dice que desde LLIBERTAT LLUCMAJOR piden a este equipo de gobierno que dejen de tener al 
Arenal como un gueto y lo traten como parte de este municipio, porque los vecinos del Arenal, 
también son vecinos de Llucmajor.
También pregunta en qué estado se encuentra la auditoria del caso de la Sra. Bonet, porque hasta 
ahora nos han dicho que han venido a revisar por encima, pero no es en base a lo que entiende 
sobre la partida presupuestaria que había para la auditoría, por tanto, quisieran saber si de ese 
punto se ha gastado o invertido algo para una auditoría en profundidad.
También pide que se les informe en que punto está la auditoría de Urbanismo que se aprobó.
Dice que aprovechando que se ha abierto una nueva grieta en el techo de esta sala, dice que 
llevan meses esperando que les envíen el informe de Urbanismo para saber si este edificio 
cumple normativa, porque según lo que hay publicado directamente en la base de datos, no la 
cumple desde hace bastante tiempo y no sabe hasta qué punto tendrán que esperar que caiga el 
trozo y alguien acabe en urgencias, por tanto, les piden que les hagan llegar dicho informe.
Dice que ya que están en navidades y va a sacar dos temas. El primero, es que han recibido 
quejas por parte de los vecinos y están de acuerdo con ellos, de que han faltado luces de Navidad 
en puntos clave, por ejemplo, en la oficina de Turismo del Arenal, donde hubo el mercado 
navideño y el Papá Noel que organizó la Asociación Amics de s’Arenal fue un éxito, pero por la 
noche, otros años ha estado mejor iluminado, a saber, que ha ocurrido.
También pregunta, por tema de subvenciones, ya que les han llegado asociaciones que tienen en 
el presupuesto subvenciones y aún no las han cobrado y ya están a final de año y él les ha dicho 
que los grupos políticos están igual y les deben toda la asignación del año, pero le sorprende que 
a las asociaciones de la Tercera Edad aún no se les ha pagado la subvención y eso sí que es 
peligroso, ya que estas realizan muchas actividades, dinamizan nuestra sociedad, hacen que 
nuestros mayores puedan disfrutar ahora que están jubilados en grupo y si no se les paga se les 
está impidiendo poder hacer estas actividades y se les pone en una mala situación, por tanto, les 
gustaría saber por qué no se les ha pagado.

La batlessa diu que totes les subvencions nominatives han passat per Junta de Govern, n’hi ha 



algunes que encara estan pendents de resolució i entre avui, divendres i dilluns espera que 
tothom les cobri.
Sobre les queixes de la plaça de Turisme de s’Arenal, diu que sap que s’han queixat, però s’ha de 
dir que aquest any s’han afegit els llums a la façana que no hi eren i també hi ha un projector que 
tampoc hi era i que encara volen més llums, diu que ho entén i accepta, però no és el problema 
més gros de la il·luminació nadalenca en el municipi, ja que hi ha altres indrets que no tenen tot el 
que hi ha a s’Arenal.
Sobre l’informe d’aquest edifici, igual que els altres dos punts que ha demanat el Sr. Tugores, diu 
que es pensava que ja li envien enviat, ja que ella va dir que sí i, a més és un document firmat per 
l’aparelladora i l’arquitecte, tal vegada acabarà enviant-lo ella, ja que no té cap problema en fer-ho.
Referent a la auditoria de Turisme, diu que està aturada i no s’ha fet cap feina i, sobre l’auditoria 
del cas de la Sra. Bonet no té cap informació i s’hi la tingués, no creu que la pogués fer pública, ja 
que l’auditoria la fa la Sindicatura de Comptes, que han estat venint aquí dos dies per setmana i 
han estat reunits amb els departaments d’Intervenció, Secretari, Contractació i Recursos Humans i 
quan estigui, ja els hi diran, tenen lliure accés lliure a les instal·lacions municipals i a la plataforma.
Pel que fa al col·legi de Badies, diu que és veritat que ella ho duia la legislatura passada i hi havia 
problemes endèmics i problemes discutits amb l’IBISEC, que quan va venir a fer la visita el 
conseller no entenia com hi havia coses d’infraestructura que no era manteniment, estassin 
d’aquesta manera i això és informació pública que pot compartir, però no pot entrar en detalls de 
com està a dia d’avui, perquè no ho du ella de manera directa.
Sobre els aparcaments de s’Arenal, diu que li ha contestat al Sr. Oliver i li torna a repetir, és un 
problema i és prioritari s’Arenal i per això segueixen fent feina amb la SAREB i també ha dit que 
estan fent feina per intentar trobar un solar i prefereixen poder comprar-lo de manera directa, que 
és molt més fàcil que haver d’expropiar, perquè si l’han d’expropiar el tema encara tardarà més, 
en canvi si s’entenen amb els propietaris serà tan bo de fer com en el cas de l’edifici de Sa Nostra. 
Diu que amb s’Arenal Park no poden fer més via, perquè no és un edifici «al uso», no és com el de 
Sa Nostra, perquè és un espai que era municipal, que es va donar 50 anys, n’han passat només 
20, hi ha una tramitació per un costat i uns informes d’Urbanisme per una altra, pel tema de 
l’estudi de preus i s’han topat amb l’administració i la burocràcia, però no s’han aturat de fer-hi 
feina, perquè l’interès d’aquest equip de govern es que el problema d’aparcament se solucioni i 
quant abans millor.
Per altra banda, sobre el tema de la vaga de fems, diu que aquí no és on han d’entrar en segons 
quins tipus de detalls i en el plenari del mes de novembre ja els hi havien fet saber i no de part del 
treballador ni de l’empresa que es convocava la vaga per iniciar-la el dilluns 23 de Nadal de 
manera extraoficial, però han tingut reunions amb l’empresa per un costat, en Comissions Obreres 
per un altre i el dijous varen anar tots al TAMIB i tothom va estar d’acord de com i de quina 
manera s’havia de procedir i hi ha bona sintonia, de fet l’empresa els hi va dir que estan més 
damunt dels operaris, cosa que es nota, perquè les darreres tres setmanes a no ser que hagi 
hagut una cosa molt puntual, la recollida de fems s’està fent millor que des de fa molta d’estona, ja 
que també els hi varen dir que s’ha reforçat el tema dels operaris.
Diu que l’Ajuntament està fent comprovacions, per mirar de quina manera recullen pel tema de les 
penalitzacions i tot el que els hi arriba per línia verda també es segueix recollint, per tant, 
l’empresa sap que que li estaran molt damunt i si s’ha d’obrir una altra penalització es farà i les 
sancions també duen el procés habitual.

La Sra. Barceló (MES) diu que voldria demanar dues coses i una d’elles ja s’ha xerrat amb el Sr. 
Oliver i el Sr. Gaffar, però tornarà a treure el tema i farà una proposta concreta per veure si la 
poden tenir contestada el mes que ve, i és el tema de la situació de les escoles. Diu que aquí ha 
sortit el CEIP Badies, que per descomptat ja l’han vist, però paral·lel a això, a través d’altres 
APIMAS o a través  de les direccions del centres han sabut que en general totes les escoles estan 
en aquesta situació, és veritat que avui no hi ha la regidora d’Educació, però avui farà la proposta i 
ja l’aniran contestant. Diu que dels problemes que els hi han arribat, n’hi ha alguns de l’IBISEC 
però també n’hi ha molts que són de l’Ajuntament i d’aquests la regidora en té constància, ja que a 
pesar-hi de que ells no hi són, des dels Consells escolars es diu i totes les escoles els hi han dit 
que tenen correus enviats amb aquesta informació, per tant la regidora i els tècnics ho toquen 
saber.
Diu que aquí tenen un problema molt gros en quant al contracte de manteniment, ja que aquest a 



l’any 2019 va acabar i si ja no era per tirar coets en aquells moments, de cada vegada més 
l’empresa no fa el que toca fer, per tant la proposta és que abans de les comissions del mes que 
ve, la regidora d’Educació o el qui creuen que sigui oportú, els hi hagi passat a l’oposició per veure 
de totes aquestes demandes que tenen els centres i, com fan comptes posar-hi un poc de remei, 
per tant, demana que pot fer l’empresa, que haurà de fer la brigada, si és que ha de fer alguna 
cosa i com està el nou contracte de manteniment, que hauria de ser una cosa prioritària, ja que 
estan xerrant de que fa sis anys que hauria d’estar renovat, ja que amb els problemes que tenen, 
cada vegada que s’han de posar a fer feina és més greu.
Per altra banda, diu que volen tornar a demanar pel teatre del poble, ja que ara amb aquestes 
festes s’ha fet una entrevista a la regidora de Cultura, donant molt de valor a la cultura en aquest 
Nadal, cosa que n’hi ha hagut, però el poble fa la cultura gràcies al que fan les associacions, ja 
que l’Ajuntament no la fa en aquest poble i una passa molt grossa que podria fer al respecte és 
donar prioritat en aquest tema, per tant demana si els hi podrien donar alguna novetat o alguna 
bona notícia al respecte.

La batlessa diu que agafa el prec de la Sr. Barceló, sobre estructurà el centres educatius, ja que 
és veritat que fa molt de temps i és un dels contractes que estan damunt la taula per donar-li 
sortida, igual que el de neteja d’edificis de centres, però és cert que és una cosa greu.

La Sra. Rayó (PP) li diu a la Sra. Barceló que té raó i que ella com a regidora de Cultura vol donar 
les gràcies des d’aquí a totes les associacions culturals i de participació ciutadana, ja que gràcies 
a ells el programa de Nadal com el de festes i el de fires pot ser més extens i l’Ajuntament hi fa 
feina a les activitats d’aquestes associacions directa o indirectament, a part d’altres activitats que 
sí que fa l’Ajuntament.
Pel que fa al tema del teatre, diu que també li dona la raó a la Sra. Barceló, ja que és una aposta i 
un objectiu primordial per ella com a regidora, que el Teatre de Cas Coix surti endavant i 
començant pel concurs d’idees, però encara estan fent feina amb el contracte, com ja els hi va dir 
el mes passat, s’han de tornar a reunir amb el Col·legi Oficial d’Arquitectes, però a dia d’avui 
encara no tenen una data ni un conveni definitiu.
Diu que és un objectiu tant seu com de tot l’equip de govern, perquè és veritat que es necessita un 
espai on no haver de passar pena de fer coses, així i tot, tenen un lloc molt guapo com és el 
Claustre per fer-ho, però és veritat que si fa mal temps, ja no es poden fer segons quins 
esdeveniments. 

En aquests moments el Sr. Oliver (PSOE) abandona la sessió.

El Sr. Gómez (MES) en primer lloc, sobre el carrer Pere Maimó diu que fa un mesos se’ls va dir 
que el Consell feria feina sobre aquell tros de carrer, aprofitant que s’havia de fer la rotonda i sap 
que hi ha hagut actuacions i creu que s’està posant un radar de tram en el bocí de la carretera, 
però els hi preocupa el carrer Pere Maimó, perquè varen demanar que quan estigués el projecte 
poder-lo veure i no sap si no està o és que no se’ls ha enviat, per tant la pregunta és saber com 
està la urbanització del carrer Pere Maimó.
En segon lloc, es tracta del tema de la mobilitat de s’Arenal i les màquines de l’ORA, ja que se’ls hi 
va dir als veïns que en el mes d’octubre se’ls hi donaria explicació de com hauria anat aquest Pla 
pilot i estan al desembre i l’altre dia o xerraven amb l’associació de veïns d’allà a més o varen 
publicar i no tenen informació, per tant demana que estaria bé saber que passa, tant amb les 
màquines que no han cobrat el que toca i amb la situació de la mobilitat en general en aquell bocí 
de s’Arenal.
En tercer lloc, diu que és una pregunta dirigida al Grup VOX, diu que els pressuposts de la 
Comunitat no han estat aprovats, perquè continuen mesclant ous amb cargols, es a dir, no s’han 
aprovats els pressuposts, perquè s’ensenya català a les escoles i no sap si són conscients que hi 
ha dos grans projectes en aquest municipi, que són la Residència i l’Institut de Maioris, per tant els 
hi agradaria saber, si abans de no arribar a un acord amb el Partit Popular a la Comunitat han fet 
algun tipus d’acció amb els seus companys del Parlament per explicar que Llucmajor tenia dos 
projectes importants i que aturar l’aprovació dels pressuposts, podria afectar directament el nostre 
municipi.



La batlessa sobre que s’havia de fer una reunió amb els veïns, diu que és veritat, però s’ha duit a 
terme per falta de temps i ella mateix assumeix la culpa, però l’han de fer abans de començar la 
temporada turística, per tant, s’hauria de fer dins el gener sense falta, per solucionar el tema dels 
aparcaments de primera línia.

El Sr. Garau (PP) sobre el tema del carrer Pere Maimó, diu que damunt el projecte de la rotonda 
de Son Verí que surt a l’avinguda de Veladre i ara li han fet recordar que li havien de passar el 
projecte, per tant ara tornarà a insistir a la Conselleria que els hi enviïn els plans i després els hi 
passarà a l’oposició.

La Sra. Palmer (VOX) diu que sí que els hi preocupa el tema de l’IES de Maioris i el de la 
Residència, però és un tema que ella no els hi pot donar cap resposta, ja que ells estan pendents 
del que facin en el govern.

El Sr. Rabasco (S’ULL) dice que da un aplauso para los compañeros de la oposición, porque son 
muy coincidentes en muchísimas preguntas y ruegos, ya que por ejemplo, cuando han hablado 
del aparcamiento, evidentemente todo son balones fuera y él cree que lo importante en esta caso 
sería que la Sra. alcaldesa tomara cartas en este asunto y a esa persona que aun teniendo 
contratos, como tiene de muchos usuarios durante incluso el año 2025, ha puesto unas puertas y 
lo menos que se puede hacer por parte del Ayuntamiento es ir a pedirle si tiene licencia de 
actividad y si no tiene proceder a su clausura, ya que esa gente se ha tomado la justicia por su 
mano y ha echado a toda la gente a la calle para meter otros coches, seguramente porque les 
paguen más o por cualquier otro motivo, pues ya que el Ayuntamiento es consciente de que se 
trata de una propiedad privada, por lo menos que le pida la licencia de actividad y si no la tienen 
precintarlo automáticamente, pero eso es una decisión de la Sra. alcaldesa que es la máxima 
autoridad de este municipio, ya que eso de decir que al ser propiedad privada no se puede hacer 
nada, a lo mejor habría que cambiar de alcalde, para que las cosas se pudieran llevar adelante 
que es lo más importante.
Dice, que tal vez lo que le falta a este equipo de gobierno es iniciativa y gestión para darles 
solución a los aparcamientos, hablan de los solares, pues tienen un solar al lado de la gasolinera, 
saben quiénes son los propietarios, pues lleguen a un acuerdo con ellos aunque sea de forma 
provisional, para que después puedan meter allí unos 200 o 300 coches, con unas normas, que 
allí no se pueden abandonar coches y le dice al concejal de la Policía que en la calle San 
Cristóbal, que él sepa hay al menos  ocho coches abandonados desde hace mucho tiempo y ha 
visto que aquí en la entrada, a la vera del restaurante Tropical, también hay una cuantos coches 
que llevarán ahí hace unos años, por tanto, lo que hace falta es gestión e iniciativa para darle 
solución a los problemas que actualmente está padeciendo la ciudadanía de este municipio y el 
equipo de gobierno es el que está gobernado, la oposición les dice y les da todo su apoyo.
Por otro lado, dice a ver si es posible que puedan empezar a tomar cartas en el asunto, porque en 
el Arenal ahora la mayoría de las señales de tráfico sirven para aparcamiento de bicicletas, ya que 
les ponen un candado y están allí, por tanto, cree que esto es un impacto medioambiental 
bastante desagradable.
Dice que no va a hablar del compromiso de pago, ya que lo ha comentado el Sr. Gaffar, pero 
quiere que quede constancia de que su grupo también está muy preocupado, porque si este 
Ayuntamiento paga esa cantidad de dinero, como responsabilidad política, su grupo se va a 
adherir a la denuncia que pueda presentar algún otro partido político ante la fiscalía.
También comenta que, ya que siempre hablan de oportunismo y demás, le recuerda a la alcaldesa 
que aquí se aprobó dar identificación a los concejales y todavía no tienen dicha identificación, por 
tanto, a ver si antes de diciembre del año que viene les ponen también la identificación.
También pide que cómo es posible que Medio Ambiente funcione sin personal, porque tienen 
entendido que no hay nadie en el departamento y si hay alguien, eso no puede funcionar con la 
cantidad de gente que hay.
Pregunta como solucionarán el tema de las basuras de foravila porque aquí se tocó esto al 
principio, pero ya ve que nadie toca este tema, y sin embargo sigue habiendo bastantes quejas de 
la gente que vive en foravila.
Dice que esta mañana, cuando han entrado aquí, un señor que se preocupa mucho de Cas Coix, 



les ha regalado una camiseta y precisamente lo trae aquí anotado, porque querrían saber en qué 
situación se encuentra este tema, ya que la concejala de Cultura les ha dicho que están 
pendientes de un concurso de ideas y les dice a los del PP que llevan cinco años y medio 
gobernando en este Ayuntamiento, cuatro años con el PP, VOX y ASI y ahora 18 meses con VOX, 
el falso ASI y el PP gobernando y si en este tiempo no han sido capaces de promover un concurso 
de ideas ya le dirán lo que tiene que pensar.
Le pide al Sr. Garau, que pasa con el solar del camino de Ses Covetes, que parece que es 
privado, de un señor francés y que parece que ha puesto unos impedimentos para que la gente 
pueda pasar, por tanto, pide si es privado o no y que solución piensa darle el Ayuntamiento. 
También pide si es cierto que el Sr. Garau en alguna ocasión fue allí y le dijo que lo iban a freír 
con denuncias y todo eso se lo dice al Sr. Garau, porque él tiene documentación sobre el tema.
Dice que le gustaría saber cuál ha sido la empresa agraciada a la que se le ha adjudicado las 
fiestas de final de año, cual ha sido el importe y el sistema de concurso que se ha llevado.
Para terminar, dice que le gustaría con todos sus respectos dirigirse al Sr. Amengual que está 
aquí sentado y que será el futuro concejal en este Ayuntamiento y decirle si sabe dónde se va a 
meter con este gobierno y le dice que cuidado con lo que vote, porque lo conoce desde hace 
muchos años, le merece una gran respeto y después de lo que ha sufrido, le gustaría que no 
siguiera sufriendo, ya que este es un gobierno de pacotilla, más o menos como el que hay en el 
Gobierno Balear, donde se aprueban por error algunas cosas y luego si es necesario se derogan o 
no y les da igual si de lo aprobado no hay nada, lo dice porque aquí por error también se aprobó 
beneficiar a los terroristas y no entiende como todavía hay personas que han sufrido en sus 
propias carnes el terrorismo y sin embargo siguen militando en VOX, del PP se lo cree todo, pero 
de VOX no, por tanto le desea al Sr. Amengual la mayor de las suertes, porque la va a necesitar, 
porque con este equipo de gobierno, ni a coger duros y por último, feliz Navidad para todos.

La Sra. Palmer (VOX) sobre el tema de las fiestas de fin de años, dice que la contratación se ha 
hecho por medio de contratación pública, concretamente licitación y ha salido agraciada la 
empresa “NOU Espectacles” y el importe ahora mismo no se lo puede decir de cabeza, pero cree 
que un lote son 17.000 € otro lote unos 14.000 € pero lo tiene todo en la PTS y si no lo puede 
solicitar a Contratación o a Secretaría y se lo harán llegar. 

El Sr. Garau (PP) sobre el camino de Ses Covetes, dice que hace unos 18 meses que les 
avisaron que habían cerrado dicho camino y se puso en manos del SEPRONA y también de 
Urbanismo y toda la documentación de lo que ellos han investigado está en el Juzgado n.º 6 de 
Palma.

La Sra. Seguí (ASI) le dice al Sr. Rabasco que no sabe porque dice que falta personal en el área 
de Medio Ambiente, ya que tienen un auxiliar administrativo, una administrativa, el técnico y el 
rural coordinador de playas, por tanto, no sabe a qué se refiere el Sr. Rabasco.

Sobre el tema de l’aparcament, la batlessa diu que ja ha explicat que s’hi està fent feina, encara 
que el Sr. Rabasco digui que no, però des del moment que el hi fan saber, Urbanisme i la Policía, 
amb el PUMA hi han intervingut i hi ha un expedient en marxa, per tant, se seguirà el procediment 
pertinent i si s’ha de precintar o multar a l’activitat serà el tècnic corresponent el que dirà com i de 
quina manera s’ha de procedir, però evidentment no anirà ella a tancar cap lloc, ja que no li toca 
dir res en aquest tema.
Referent al tema dels fems de foravila, diu que no sap molt bé, on va anar el Sr. Rabasco, ja que 
des de que hi ha el tema de porta a porta a Llucmajor els faroviles tenen diferents àrees 
d’aportació a part dels punts verds que hi ha de manera habitual d’accedir qualsevol veí o veïna, 
per tant, ella pot entendre que pot ser un mal estar que no venguin a recollir el fems davant casa 
teva, però des del moment que un decideix anar a viure a foravial o a una urbanització sap quin 
servei tindrà, per tant en aquest tema no hi ha més a dir.
La batlessa dona per finalitzat el plenari i desitja bones festes a tots.

I en no haver-hi més assumptes a tractar, ni membres de Ple (sessió) que vulguin fer ús de la 
paraula, la batlessa aixeca la sessió quan són les 12.37 hores del dia al principi indicat, de tot el 



qual, com a secretària adjunta, en don fe. 
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